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Izola, živahno mesto slovenske Istre v mediteranskem okolju, je 
skozi svojo zgodovino imelo dobre pogoje za razvoj glasbene kulture 
in izobraževanja. Velik vpliv na to je imela italijanska kultura, saj je 
bilo mesto dolgo pod beneško in kasneje pod italijansko upravo.

Začetki glasbene šole v Izoli segajo v začetek petdesetih let prejšnjega 
stoletja, ko je bilo mesto pod cono B Svobodnega tržaškega ozemlja. 
V tem obdobju se je začel narodni preporod z ustanavljanjem šol ter 
različnih društev, kjer se je po drugi svetovni vojni utrjevala slovenska 
narodna zavest. Tako je v Izoli dobila mesto tudi glasbena šola v palači 
Besenghi degli Ughi, kjer deluje še danes. Po skromnih začetkih je šola 
hitro začela dajati dobre rezultate in rekrutirati mlade glasbenike, ki so 
se začeli uveljavljati v raznih kulturnih društvih, nekateri pa so nadalje-
vali svojo glasbeno pot na srednji glasbeni šoli v Ljubljani in ljubljanski 
Akademiji za glasbo. Glasbena šola v Izoli je z leti krepila svoj ugled tako 
v domačem okolju kot tudi širše. Mnogo nekdanjih uspešnih učenk in 
učencev je nadaljevalo svojo glasbeno pot in se odločilo za poklic glasbe-
nika ali glasbenega pedagoga ter se vrnilo v domačo Izolo, kjer še danes 
poučujejo in predajajo znanje novim generacijam otrok. 

Z leti je glasbena šola v Izoli in z njo kolektiv predanih pedagogov pos-
tajal vse boljši. Prihajali so mlajši in nadobudni učitelji, ki so svoje zna-
nje pridobivali na najboljših inštitucijah v Sloveniji in nekdanji skupni 
državi Jugoslaviji ter v tujini. Veliko izolskih učencev se je uveljavilo v 
prestižnih orkestrih v Sloveniji in tujini. 

Zelo pomembno za glasbeno šolo je bilo in je še danes sodelovanje s kul-
turnimi društvi, kot so Pihalni orkester Izola, 3 Big-band orchestra ter 
pevski zbori, ki delujejo v občini Izola, saj po končanem šolanju v glasbe-
ni šoli učenci tam nadaljujejo z muziciranjem, v glasbenem smislu raste-
jo in nadgrajujejo svoja glasbena znanja.
Izolska glasbena šola se vsako leto ponosno predstavi na zaključnih kon-
certih ob koncu šolskega leta, na pomembnih dogodkih, ki jih organizira 
občina, in na osnovnih šolah v občini. Sodelovanje z osnovnimi šolami je 
v zadnjih desetletjih postalo zelo pomembno, saj ravno med osnovnošol-
ci pridobivamo učence, ki jih z vsakoletnimi predstavitvami navdušimo 
za vpis v glasbeno šolo.

S svojimi učenci, ki pojejo v pevskih zborih ali igrajo v pihalnem, godal-
nem, simfoničnem orkestru ali kakšni drugi večji zasedbi v sklopu Glas-
bene šole Koper, se šola ponaša tudi na koncertih v domačem okolju in 
v tujini.
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Leta 1976 smo prvič obeležili 20. obletnico 
izolske glasbene šole v Kulturnem domu v 
Izoli. Večja praznovanja delovanja šole so 
si sledila na pet ali deset let. Ob petdeseti 
obletnici šole smo jubilej proslavili z glasbe-
no igro »Figov top«, katere besedilo je napi-
sal Dimitrij Kralj, uglasbil pa Bojan Glavina. 
Predstava se je odvijala na Manziolijevem 
trgu, ki je s svojo slikovitostjo poskrbel za 
barvito sceno. Poleg učencev Glasbene 
šole Koper ter podružnic Izola in Piran so 
sodelovali še profesionalni igralci in pevci 
ter folklorna skupina. Orkestru je dirigiral 
Marko Vatovec, kostume za glasbeno igro 
pa je naredila Fulvia Zudič. Veličasten do-
godek, ki je z lokalno zgodbo izpod ustvar-
jalnih peres lokalnih umetnikov obeležil 
prvih 50 let delovanja izolske glasbene šole.                            

Tako kot se Izolani in Pirančani v zgodbi 
»Figov top« zaradi nenehnega prerekanja 
nikakor niso mogli dogovoriti glede občin-
ske meje med Izolo in Piranom, tako neka-
ko tudi v zgodovini izolske glasbene šole 
ne moremo biti povsem prepričani, kdaj je 
glasbena šola uradno odprla svoja vrata. 
Malo je virov, ki bi to potrdili. Prav tako je 
večina dokumentacije, zapisnikov in drugih 
listin, ki pričajo o samih začetkih Glasbene 
šole Izola, izgubljenih. Kako se je izgubila, 
lahko prepustimo samo svoji domišljiji. In 
vendar je gospa Marija Gombač, nekdanja 
učenka, učiteljica in nekdanja ravnateljica 
glasbene šole raziskovala in prišla do listin, 
ki pričajo o delovanju glasbene šole v Izoli 
v letih 1952 in 1953. Morda pa na kakšnem 
zaprašenem podstrešju ali v kakšnem skri-
tem kotičku kleti stare izolske hiše čaka še 
kakšen dokaz, dopis ali zapisnik o začetkih 
glasbene šole. 

V zadnjih desetletjih so se standardi pou-
čevanja močno dvignili. Za to je zaslužen 
kvalitetno izobražen kader, nenazadnje pa 
temu botrujejo tudi bistveno boljši pogoji 
za delo, kvalitetna oprema, bogata notna li-
teratura in inštrumentarij. 

Od leta 2006 dalje najboljšim učencem v 
Izoli vsako leto ob koncu šolskega leta po-
delimo zlati violinski ključ, najvišje prizna-
nje Glasbene šole Koper za izjemne uspehe 
na področju glasbenega izobraževanja. 

Izolski prejemniki priznanja so:
Jaka Klun – kitara, Urša Časar – flavta, 
Klemen Mihačič – klavir, Peter Samotor-
čan – violončelo, Katja Dadič – violina, Tina 
Škorjanc – trobenta, Ana Mittendorfer – vi-
olončelo, Ana Birsa Krušec – kljunasta flav-
ta, Eris Šker – violina, Filip Kravanja Veljak 
– trobenta, Maša Stopar – violina, Aja Golob 
– violončelo, Tadej Časar – kitara, Emanuel 
Mikac – evfonij, Nika Gačnik – violina, Caro-
line Ulaga – klarinet, Staša Galvani – klavir, 
Neža Ivančič – violončelo, Tim Sabadin – po-
zavna, Vasja Kitić – tolkala, Tine Ivančič – 
violončelo.

Ponosni smo na glasbeno šolo v Izoli in na 
njeno prehojeno pot, ki se odraža skozi naše 
učence, ki iz leta v leto navdušujejo in boga-
tijo kulturni prostor slovenske Istre.

Iztok Babnik,
direktor Glasbene šole Koper
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Umetnost ter srečevanja 
so dobri pogoji za življenje skupnosti, 
zato si bomo na Občini tudi v bodoče 
prizadevali za krepitev dobrega 
vzajemnega sodelovanja institucij.
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Cenjeni glasbeni ustvarjalci,

70. jubilej glasbenega izobraževanja v Izoli je mejnik, ki sproži razmišljanje o 
glasbi in njeni veličini. Glasba je namreč oblika umetnosti, ki vseskozi spremlja 
naše bivanje in deluje na mnoge plasti naše osebnosti; vzbuja čustvovanje, spod-
buja miselne procese in učinkuje na posameznikov razvoj. Zagotovo je za do-
jemanje in razumevanje glasbe ključnega pomena tudi njeno izvajanje, zato na 
tem mestu ne gre spregledati vloge, ki jo ima izolska glasbena šola v izobraževal-
nem procesu. 

Vsem učencem, učiteljem in drugim zaposlenim, ki so v teh sedmih desetletjih 
skrbeli za ohranjanje in razvoj glasbenega izobraževanja v Izoli, čestitam za 
uspešno delovanje. Praznovanje visokega jubileja izolske glasbene šole nam je 
lahko zgled v okviru vzgojno-izobraževalnega procesa, preko katerega postane-
jo učenci kompetentni poslušalci in glasbeni poustvarjalci ter tudi snovalci kul-
ture, občina pa zagotovo lahko pripomore k še večji umetniški ustvarjalnosti 
svojih občanov z ustreznimi kapacitetami za njihovo udejstvovanje. 

Na lokalni ravni smo dolžni omogočati spodbudno okolje za razvoj umetniške 
dejavnosti, zato smo v Izoli zasnovali večletni lokalni program kulture. Doku-
ment so oblikovali vsi ključni akterji, ki soustvarjajo kulturo v Izoli, in nam bo 
služil kot vodilo. Trenutno je pred nami velik izziv: izgradnja kulturnega centra, 
dolgoročnega sodobnega središča, ki bo mestu in Istri zagotovil preskok v kul-
turni ponudbi. Omogočil nam bo medinstitucionalno delovanje, ki je ključno za 
nadaljnji razvoj kulturnega življenja v občini in širše.
Zavedam se, da so umetnost ter srečevanja dobri pogoji za življenje skupnosti, 
zato si bomo na Občini tudi v bodoče prizadevali za krepitev dobrega vzajemne-
ga sodelovanja institucij. Vsem, ki skrbite za kakovostno delovanje Glasbene šole 
Izola, tudi v prihodnje želim veliko zanosa, uspehov in zadovoljstva pri glasbeni 
vzgoji naših najmlajših.
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Danilo Markočič
Župan občine Izola
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MED POZABO, KRONIKO IN PONOSOM 

Glasbena šola Izola ni samohodec! Uspehi šole se skozi desetletja tesno povezu-
jejo z dosežki glasbenih šol v Kopru in Piranu, kronika dogajanja koprske šole 
se prepleteno navezuje na dogajanje v Izoli in Piranu. Projekti, ki se oblikujejo v 
Piranu, odmevajo tudi v Izoli in Kopru. In obratno! Tako kot velja za druge zvr-
sti umetnosti, velja tudi za glasbeno, da je področje, ki zajema skrajno zahodno 
geografsko obrobje Slovenije, zahtevno in občutljivo. Vse se dogaja na meji dveh 
kultur in dveh narodov.

Kljub prevetritvi arhiva Glasbene šole Koper, dolgotrajnemu prelistavanju do-
kumentov v Pokrajinskem arhivu Koper, pregledovanju časopisnih člankov v 
Osrednji knjižnici Srečka Vilharja Koper in osebnim pričevanjem lahko danes 
zgodovino nastanka in dogodke v prvih letih delovanja zarisujemo največ iz 
glasbenega utripa na celotnem obalnem področju. Decembra 1948 je bila usta-
novljena Glasbena šola v Portorožu, čez dve leti so jo preselili v Koper, postopo-
ma sta se ji pridružili novi šoli v Izoli in Piranu, vse tri pa so se 1. septembra 1967 
združile v Center za glasbeno vzgojo Koper. Tako je nastal istrski hram glasbe, ki 
se je leta 2003 na zahtevo Ministrstva za šolstvo in šport preimenoval v Glasbe-
no šolo Koper, podružnica Izola, podružnica Piran.

Kateri je točen datum oblikovanja Glasbene šole Izola? Ali je bila ustanovljena 
kot podružnica Glasbene šole Koper? Kdo je dal pobudo za njeno formalno kon-
stituiranje? Zakaj se je osamosvojila, zakaj je želela postati samostojna? Zakaj se 
je čez čas zopet strinjala z združitvijo s šolama v Kopru in Piranu? Kdaj in zakaj? 
Kje in kdo? Kako? Čemu? Politični dekreti? Vsebinsko utemeljene odločitve? Ta 
vprašanja in še veliko drugih si bodo zastavljale tudi bodoče generacije. Dejstvo 
je, da o prvih letih delovanja šole v Izoli izvemo največ iz ohranjenega arhiva 
koprske in piranske glasbene šole! Marsikaj pa bo ostalo prekrito s tančico zgo-
dovinske izgube. Danes zagotovo vemo le to, da so toni glasbenega izobraževa-
nja v Izoli, ki je bila med letoma 1945 in 1954 del cone B Svobodnega tržaškega 
ozemlja, zveneli že leta 1952.

M
A
R
I
J
A

G
O
M
B
A
Č

Ponosni smo bili 
na prehojeno pot.
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Pri pregledovanju arhivskih zapisnikov in kronike o dogajanju na Obali kaj hitro ugoto-
vimo, da je o izolski glasbeni atmosferi zelo malo zabeleženega. Zaenkrat še nismo odkrili 
zanesljivih arhivskih virov, ki bi pričali o prvih šolskih nastopih, koncertih, zaposlitvah, 
šolnini, učiteljih ... Tudi v zapisnikih in kroniki koprske glasbene šole je v prvih letih Izola 
komajda omenjena. Ne najdemo je niti pri 'slučajnostih', kot so takrat poimenovali pog-
lavje 'razno.' V prvi kroniki o nastanku koprske glasbene šole v Portorožu je zabeleženo le, 
da so učenci iz Portoroža 26. maja 1949 nastopili v Izoli. Spored so sestavljali »udeleženci 
pevovodskega tečaja, mešani zbor, 3 pevske točke in ples: kolo.« Sicer pa je povsem samou-
mevno, da je bilo glasbeno življenje v Izoli že pred letom 1952.

Glasbena šola Izola ni samohodec. V šolskem letu 2001/02 smo organizirali slavnosti, ki so 
obeležile njeno uspešno petdesetletno delovanje. Ponosni smo bili na prehojeno pot. Sku-
paj z ustanovitelji, učenci, starši in celotnim kulturnim okoljem smo želeli na čimbolj sve-
čan način počastiti pomembno obletnico. Slovensko javnost smo želeli spomniti tudi na 
leto 1967, ko je bil z združitvijo treh obalnih glasbenih šol ustanovljen Center za glasbeno 
vzgojo Koper – CGV. Odločili smo se, da krstno uprizorimo novo, izvirno delo slovenskih 
avtorjev, ki bo napisano prav za to priložnost. Izolski pisatelj Dimitrij Kralj je oblikoval be-
sedilo. Glasbo za orkester, pevce in instrumentalne soliste ter pevski zbor pa skladatelj in 
glasbeni pedagog Bojan Glavina. Tako je vrhunec praznovanja predstavljala glasbena igra 
v 26 slikah 'Figov top'. V petek, 14. junija 2002, je bila krstna izvedba na izolskem Manzio-
lijevem trgu. Nastopilo je 107 izvajalcev, za režijo je poskrbela Katja Pegan, kostume pa je 
oblikovala Fulvia Zudič. Orkestru je dirigiral Marko Vatovec, pevskemu zboru pa Kristina 
Babič.

PRVI ZAPIS O POUČEVANJU PETJA LETA 1212

Pri začetnih pripravah za načrtovano izdajo zbornika o glasbeni šoli Izola leta 2001 je Dani-
ela Tomšič, strokovnjakinja za arhitekturno dediščino ter nekdanja učenka klavirja Glasbe-
ne šole Izola, prispevala argumentirano razmišljanje o glasbi in petju v zgodovinskih virih 
Izole. Že na samem začetku je poudarila, da se glasbena dejavnost v Izoli »redko omenja v 
arhivskih virih ter v literaturi in ni bila nikoli predmet širših obravnav… Prvi zapis o pou-
čevanju petja v Izoli zasledimo v dokumentu iz leta 1212, ob ustanovitvi izolske župnije sv. 
Mavra … Vzporedno z osamosvojitvenimi težnjami izolske komune v začetku XIII. stoletja 
je moral obstajati tudi pevski zbor kot eden izmed atributov izolske posvetne in cerkvene 
samostojnosti.«

Med zgodnjimi orglami v Istri se omenja orgle v izolski župnijski cerkvi sv. Mavra: »Cerkev 
so povečali v troladijsko baziliko leta 1547, leta 1576 so v cerkev namestili orgle. … Zelo ce-
njeno glasbilo v posvetnem krogu moderne dobe naših krajev so bila godala. Luetgedorff 
izčrpno obravnava izdelovalce godal, ki so delovali v Trstu in v Istri, in njihova glasbila. Med 
njimi omenja Antonija Morono Iz Izole: Presbyter Antonius Morona Insulanus ex Istria. … 
Izola v zgodovini nima znanih izvajalcev glasbe, temveč svojega izdelovalca godal.« (Dani-
ela Tomšič, tipkopis, 2002) In nadaljuje: »Med učnimi predmeti v šolskem letu 1853/1854, ko 
šola še ni bila ločena od cerkve, ne zasledimo predmeta glasbe, medtem ko so ocene iz tega 
predmeta vpisane v redovalnicah šolskega leta 1899/1900. … Ob rednem šolstvu je občina 
skrbela za širšo glasbeno vzgojo meščanov…« (Daniela Tomšič, tipkopis, 2002)
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Leta 1875 je bila v Izoli ustanovljena Banda cittadina, mestna godba na pihala.  Čez tri leta 
je izšel njen statut. »Ohranjen je dokument, v katerem je občinska delegacija zahtevala na 
občinski seji, da se zagotovijo sredstva za šolanje mestne godbe.« (Daniela Tomšič, tipkopis, 
2002) 
V drugem delu 'Analitičnega inventarja fonda Občine Izola' iz obdobja 1849-1900, ki ga hra-
ni Pokrajinski arhiv v Kopru, je v poglavju »Splošni podatki in historiat občine Izola /1848-
1900/« na 20. strani zaznamek, da je »13. VI. 1870 občinski zastop glasoval, da bo učni jezik 
za šole v Izoli italijanski, v Dvorih pa slovenski.« Na isti strani je tudi zapisano, da je »ob 
rednem šolstvu občina skrbela tudi za glasbeno izobrazbo meščanov. Občinska deputacija 
je leta 1881 zahtevala na občinski seji, da se zagotovijo sredstva za nadaljnje delovanje glas-
bene šole z mestno godbo na pihala.«

»Začetki filharmoničnega društva Halietum v Izoli segajo v leto 1887. Društvo je, kakor zah-
tevano v statutu, z glasbo dvigovalo kulturo mesta in vzgajalo ljubezen do glasbe … Društvo 
je razpadlo leta 1893. Leta 1907 je v Izoli obstajalo Mestno filharmonično društvo… Po prvi 
svetovni vojni se je obdržala le godba na pihala Giuseppe Verdi, vključno s Filharmonično 
sekcijo, leta 1923 so ustanovili Mandolinsko sekcijo. Godba na pihala je prirejala po 12 kon-
certov letno. Leta 1927 je štela 60 članov« (Daniela Tomšič, tipkopis, 2002)

V Primorskem dnevniku je bil 18. aprila 1948 objavljen prispevek 'Slovenske pesmi v Kopru'. 
V njem avtor poroča o nastopih dvanajstih slovenskih pevskih zborov. Med njimi je bil tudi 
zbor iz 'Ižole', ki je štel 26 pevcev. Avtor je posebej poudaril, da Izola »ni imela nikdar sloven-
skega pevskega zbora, toda kot prvi nastop moramo priznati, da je bil posrečen. Zbor vodi 
tov. Šturm.« 

Za popestritev naj navedem članek, ki ga je objavil Primorski dnevnik konec februarja 1948: 
»V spomin Jožefa Tartinija ... bo istrsko ljudstvo pričelo z velikimi spominskimi svečanostmi 
praznovati 178. obletnico smrti slavnega piranskega violinista in skladatelja Jožefa Tartini-
ja. … Koncerti z istim programom so bili v Piranu, Kopru in Ižoli.« Da, Giuseppe je postal v 
tistem bizarnem, absurdnem povojnem času – Jožef! Sicer pa je bila Izola včasih tudi Ižola, 
glasbena pa glazbena.

V BESENGHIJEVI PALAČI JE BILA 1952 »GLASBENA ŠOLA V NJEJ SAMOLASTNO« 

Po drugi svetovni vojni je na Primorskem sledil pravi preporod izobraževanja. Zagotovo je 
bilo politično ozračje več kot naklonjeno tudi ustanavljanju glasbenih šol. Prve glasbene 
šole po letu 1946 so nastale v Idriji, Ajdovščini, Postojni, Solkanu in Kopru. Zaradi velikega 
pomanjkanja slovenskih učiteljev, še posebej v slovenski Istri, je bila konec leta 1946 odprta 
podružnica tolminskega učiteljišča za organizacijo pedagoških tečajev v Portorožu. Ali je 
bila to motivacija, ki je tudi Srečka Kumarja vzpodbudila, da je organiziral pevovodski tečaj 
v Portorožu? Ali je bil pedagoški tečaj tisti, ki je inspiriral oblikovanje vsega glasbenega 
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izobraževanja na obalnem območju? Tudi glasbene šole v Izoli? 
»Po vojni so na Primorskem začeli obnavljati skoraj vse šole, ki so nastale v času Avstro-
ogrske in tudi Italije. Slovenske šole so nastajale v obalnih mestih in njihovi okolici, kjer so 
prej delovale samo italijanske. Pozneje so odpirali nove šole še v urbanih središčih, ki so se 
zaradi priseljevanja iz zaledja in drugih krajev Jugoslavije stalno širila.« (Beltram, Vlasta v: 
Zbornik Primorske – 50 let. Primorske novice, Koper, 1997, 203) V časopisu Soča, izhajal je v 
Gorici, je bila leta 1949 na 3. strani predstavitev  glasbenega šolstva v Jugoslaviji: »S šolskim 
letom 1948-49 so stopili v veljavo novi predpisi o glasbenih šolah … Nižja glasbena šola v tra-
janju 6 let ima poleg osnovnih teoretičnih predmetov oddelke za klavir, violino in violončelo. 
… Njen namen je dvigniti glasbeno kulturo širokih ljudskih oblasti. Nižja glasbena šola … 
služi kot podlaga za daljnje glasbeno šolanje in za dviganje splošne izobrazbe mladine. … 
Veliko važnost se polaga s strani mnogih državnih oblasti predvsem glasbi …«

»Z odlokom Istrskega okrožnega ljudskega odbora z dne 21. XII. 1948 je bila ustanovljena 
Glasbena šola v Portorožu. … V juliju 1950 se je šola preselila … v Koper, Verdijeva 9.« (Arhiv 
Glasbene šole Koper). V arhivskem viru iz leta 1961 (Odločba), ki jo je izdal oddelek za finan-
ce pri občinskem ljudskem odboru Izola, v obrazložitvi za izvedbo nacionalizacije najemnih 
zgradb in gradbenih zemljišč piše, da se je glasbeno izobraževanje po drugi svetovni vojni v 
Izoli pričelo že leta 1952, saj sta ostala v Besenghijevi palači po izselitvi »prejšnjega župnika 
italijanski kulturni krožek in glazbena šola v njej samolastno, ...« In ponovno - v arhivskem 
viru iz leta 1962 (»Sodba v imenu ljudstva«) v obrazložitvi utemeljuje, da “v zgradbi Gregor-
čičeva ul. št. 76 od leta 1952 dalje ni več župnišče, pač pa sta prostore v zgradbi uporabljala 
italijansko kulturno društvo in glasbena šola.” 

Leta 2022, ko smo pripravljali razstave ob praznovanju stote obletnice rojstva pedagoga, 
skladatelja, ravnatelja in misleca Vladimirja Lovca, ki je tudi poučeval v Izoli, je mojo pozor-
nost ponovno vzbudil dopis Državne založbe Slovenije, datiran 4. decembra 1953. V njem 
glasbeni šoli sporočajo, da so »odposlali na Glasbeno šolo v Izoli naročene muzikalije za 
klavir po priloženem računu. Razen navedenih smo dodali še nekaj lažjih skladb, katere bo 
šola gotovo potrebovala. Beyer in Lemoine sta razprodana in Vam ne moremo več kot toliko 
izvodov zaenkrat poslati. …«   Zakaj bi leta 1953 v izolsko glasbeno šolo poslali note, če naj bi 
bila po nekaterih indikatorjih ustanovljena šele čez leto ali dve?

Iz Pokrajinskega arhiva Koper sem iz arhivskega fonda 'Statističnega urada OLO Koper' 
pridobila fotokopije statističnih listov leta 1953, iz katerih pa ni natančno razvidno, koliko 
učencev je imela »Glazbena šola Izola« in koliko učiteljev je poučevalo. V Izolo so prihajali 
tudi učitelji iz koprske glasbene šole, kasneje tudi iz piranske. Izolski učitelji pa so ravno 
tako svojo učno obveznost, če je bilo potrebno, dopolnjevali v Kopru ali Piranu. Tako kot še 
dandanes. Izolska šola ni bila samohodec.

Prvi 'Pravilnik o organizaciji in delu glasbenih šol' v Sloveniji je izšel v Uradnem listu 7. 
maja 1953. V njem je navedeno, da glasbene šole nudijo možnost izobrazbe od stopnje dob-
rega amaterja do poglobljenega razumevanja glasbenih umetnin in tudi za nadaljevanje 
glasbenega študija. Učenci, ki obiskujejo glasbeno šolo, lahko aktivno sodelujejo v raznih 
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skupinah in »dejansko prispevajo k povzdigu ljudskoprosvetnega dela.«
V koprskem pokrajinskem arhivu je shranjena kopija tipkanega zapisa s sledečo vsebino: 
»Večinoma so bile šole poprej ljudsko-prosvetne glasbene šole ali tečaji, ki so jih Ljudski od-
bori nato proglasili za državne glasbene šole. Občinski ljudski odbori so jih odtlej vzdrževali 
iz svojih proračunskih sredstev. ... Število učencev stalno narašča. Leta 1954 jih je bilo 5000, 
leta 1956 pa že 7000. Na nižjih glasbenih šolah poučuje 182 stalno nastavljenih glasbenih 
pedagogov, honorarno pa so zaposleni 303 glasbeniki. … Pri organizaciji in poslovanju glas-
benih šol ni nobene enotnosti. Kljub že omenjenemu pravilniku o organizaciji in delu glas-
benih šol postopajo ljudski odbori samovoljno in nastavljajo ravnatelje in učni kader brez 
predpisane kvalifikacije. … Tudi sama šolska vodstva pravilnike ne upoštevajo in odpirajo 
oddelke, ki v njem niso predvideni …«

V kroniki za koprsko glasbeno šolo sta za šolsko leto 1954/55 navedeni »dve novi moči: stro-
kovni učitelj Šček Ivan in pomožni učitelj Babič Bogomir.« In v nadaljevanju: »1. febr. 1955 so 
bile šole v Izoli in Piranu priključene naši šoli. Od tega dne so to podružnice glasbene šole 
v Kopru. Osebni izdatki za te šole se izplačajo iz proračuna Glasbene šole v Kopru. Stvarne 
in funkcionalne izdatke pa krijejo mestni ljudski odbori sami. 11. febr. je bila V. konferenca. 
Na to konferenco so bili povabljeni tudi tovariši, ki poučujejo na glasbenih šolah v Izoli in 
Piranu.« V četrtek, 8. septembra 1955, so bili sprejemni izpiti na glasbeni šoli v Izoli.

Po drugi svetovni vojni je dirigent izolske pihalne godbe postal Just Bole iz Pirana in jo vo-
dil do leta 1955. Leta 1954 je bilo v Izoli ustanovljeno Delavsko prosvetno društvo 'Svoboda.' 
Čez eno leto, 1955, so obnovili Sindikalni dom, danes Kulturni dom Izola. Leto kasneje, 1956, 
so ustanovili 'Godbo na pihala DPD Svoboda Izola.' Do leta 1963 ji je dirigiral Pino Muser, ki 
je bil zaposlen na glasbeni šoli. Dirigentsko palico je nato prevzel učitelj glasbene šole Bo-
gomir Babič. Vodil ga je celih 35 let! Orkester so ob ustanovitvi poimenovali 'Pihalni orke-
ster Srečko Kumar Izola', torej – po ustanovitelju prve glasbene šole na Obali, v Portorožu.

V IZOLI STA POUČEVALA TUDI SKLADATELJA IVAN ŠČEK IN VLADIMIR LOVEC

Glasbena šola Koper je 15. decembra 1954 (štev. dop. 215/54) Društvu srednješolskih vzgoji-
teljev Koper poslala predloge za nagrade v letu 1954. V njem so poleg ostalih navedeni Bole 
Just, ki je v Kopru poučeval pihala, v Izoli pa je vodil godbo na pihala; Bogomir Babič, ki je 
v Kopru poučeval klavir, v 'domači vasi' pa pomagal zboru in godbi na pihala. Na seznamu 
predlogov je tudi profesor in ravnatelj Vladimir Lovec, ki »poleg ravnateljskih poslov uči 
na šoli 24 ur – obveza 8 ur« ter »vodi in vežba zbor 'Svoboda' v Kopru. Po potrebi sodeluje v 
gledališču (n.pr. sedaj napisal glasbo za 'Metež').« Navedena sta še Peršič Alojzija, učiteljica 
glasbe v Kopru in Izoli, ter Ivan Šček, strokovni učitelj, ki je poleg pouka na matični šoli v 
Kopru poučeval tudi na glasbeni šoli v Izoli in vodil tudi zbor. Predlog za nagrade je podpi-
sal ravnatelj Vladimir Lovec. 

Amina Dudine, ki se celo življenje posveča delu skupnosti Italijanov v Izoli, je leta 2002 v 
spominih na izolsko glasbeno šolo med drugim zapisala: »Nell'anno scolastico 1952/53 inizi-
ai ufficalmente a studiare il pianofore a Capodistria. … Riprese gli studi musicali nel 1955/56 
e la pagela della terza classe mi viene rilasciata della scuola isolana. … Ricordo in modo 
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particolate le lezioni di teoria e solfeggio, materia che tra l'altro e stata sempre la mia prede-
letta. ... Allora guidava il corso il noto prof. Ivan Šček e negli anni seguenti il prof. Bogomir 
Babič. … Ma la struttura dela  popolazione scolastia mutava giorno dopo giorno. Il gruppo 
di italiani diminuiva a vista d'occhi e di conseguenza aumentavano gli allievi sloveni.« 
 
Tedanje »nižje umetniške šole (glasbene, baletne, čipkarske) in srednje umetniške šole 
(glasbene, baletne, za umetno obrt)« so morale oddajati 'Statistične liste' na začetku in na 
koncu šolskega leta Zavodu za statistiko Ljudske republike Slovenije, Okraj Koper. Kot po-
goj za sprejem učencev v glasbeno šolo je bil naveden dokončan prvi razred osnovne šole. 
Pred vpisom so morali otroci, tako kot danes, opraviti sprejemni preizkus. Pod postavko 
minimalna in maksimalna starost učencev sta bili v statističnem listu iz oktobra 1955 na-
vedeni letnici: »od 1949 do 1926.« Učenke in učenci, ki so tedaj imeli 27 let, so se zagotovo učili 
petja. Glasbena šola je trajala šest let. Od sedmega do desetega letnika glasbene šole pa so 
otroci lahko obiskovali tako imenovane »dopolnilne razrede«.

Ljudski odbor Mestne občine Izola je 24. februarja 1955 poslal dopis Rajmundu Hrovatu 
in mu sporočil, da z dnem 28. februarja 1955 preneha veljati njegova pogodba o honorarni 
zaposlitvi, ki je bila sklenjena 1. oktobra 1954. Podpisani Gobbo Nerino-Gino, predsednik 
LOMO Izole, dopis utemeljuje z dejstvom, da »preide s 1. III. Glasbena šola Izola pod Upravo 
glasbene šole v Kopru.« V nadaljevanju ga obvešča, da so njegove dokumente »dne 12. t.m. 
dostavili Tajništvu za prosveto in kulturo OLO Koper. Prejemke Vam bo od 1. 3. 1955 dalje 
izplačevala Glasbena šola Koper.« Dopis je v vednost prejela tudi Glasbena šola Koper.

V vlogi za 'Potne stroške – dopolnilni plan, za Glasbeno šolo Izola in Piran', z dne 23. marca 
1955, ki jo je podpisal ravnatelj Vladimir Lovec, je v zadnjem odstavku utemeljitev: »Tu so 
vštete dnevnice in potni stroški za tovariše, ki poučujejo v Izoli. Všteti so tudi potni stroški 
za ravnatelja, ki mora vsaj enkrat tedensko obiskati šoli v Izoli in v Piranu, ker sta to naši 
podružnici.«

Na peti strani Slovenskega Jadrana, z dne 15. aprila 1955, najdemo nepodpisan članek, ki go-
vori o 'produkciji' glasbene šole v Izoli: »Glasbena šola v Izoli deluje šele dobro leto, vendar 
je prikazala lepe uspehe. Letošnja javna produkcija, ki jo je šola priredila 6. IV. 1955, je prikaz 
smotrnega in temeljitega dela vztrajne poti navzgor. Na produkciji je nastopilo 19 učencev 
… zanimanje za nastop učencev je bilo veliko in občinstvo je do kraja napolnilo dvorano 
palače Besenghi. … Pričakujemo, da bo šola ob zaključku leta priredila še kak nastop svojih 
učencev, v prihodnjem šolskem letu pa bo morala povečati število oddelkov in vpeljati tudi 
pouk pihal in trobil.« Klavir sta takrat poučevala »ravnatelj šole tov. Rajmund Hrovat ter to-
varišici Peršič Alojzija in Fabič Romilda.« Oddelek za violino je »vodil tov. Janko Podobnik.« 
V prvih letih ustanavljanja glasbenega izobraževanja v Sloveniji so z odločbo Sveta za pros-
veto in kulturo imenovali profesorje Srednje glasbene šole in Akademije za glasbo, da so 
'vršili inšpekcijski nadzor' po glasbenih šolah. Sekretariat za kulturo, prosveto in znanost 
iz Ljubljane je izdajal poročila o inšpekciji. Ob koncu šolskega leta, 5. maja 1955, je pianistka 
Jadviga Štrukelj Poženel iz Ljubljane poslala dopis, kjer direktorju Vladimirju Lovcu spo-
roča, da je »tudi letos določena za inšpekcijo … glasbene šole v Kopru ter še onih dveh v Izoli 
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in Piranu,« in nadaljuje, da lepo prosi, da obvesti »o tem tudi profesorje v Izoli in Piranu. … 
Bržčas bo istočasno izvršila svojo inšpekcijo tudi naša ga. direktorica Vida Jerajeva.« In-
špekcija je bila 11., 12. in 13. maja 1955. Prvo poročilo inšpekcije za izolsko šolo pravi: »Glasbe-
na šola Izola je mlajša od one v Kopru. Splošni zunanji pogoji v pogledu kulture so še manj 
ugodni kakor v Kopru. Klavir poučuje tov. Peršič Alojzija (iz Kopra), Hrovat I. ter Fabič Ro-
milda. V tej skupini izstopa tov. Hrovat s svojim muzikalnim temperamentom, ki pri pouku 
sugestivno vpliva na učenca … Seveda pa resničnega tehničnega znanja v teh prilikah (brez 
tradicije, brez širokega glasbenega in splošnega kulturnega okolja) v polni meri ni in ga tudi 
ne bi mogli zahtevati. Pač pa lahko trdim, da je delo v teh okoliščinah prav zadovoljivo, ker 
se skuša uveljaviti načelo: najprej vzbuditi ljubezen do glasbe, vzgojiti glasbeno občinstvo, 
nato pa šele poklicne glasbenike.« 

JESENI 1955 SO V IZOLI VPISALI TRI DEKLICE 
V ČETRTI RAZRED GLASBENE ŠOLE

Jeseni 1955 so v glasbeno šolo v Izoli vpisovali v štiri razrede nižje glasbene šole. V prvi ra-
zred se je vpisalo 64 otrok (28 dečkov, 36 deklic), v drugi deset otrok (6 dečkov in 4 deklice), 
v tretji dve deklici, v četrti razred pa tri deklice. Skupaj je Glasbeno šolo Izola obiskovalo 79 
otrok (34 dečkov in 45 deklic). V 'Statističnem listu za srednje in nižje umetniške šole - popis 
ob koncu šolskega leta 1955/56 - junijski rok' je zapisano, da je bilo ob koncu šolskega leta 
od prvega do četrtega razreda še 52 učencev (v četrtem razredu sta bili samo še 2 učenki). 
Torej - jeseni 1955 so v Izoli vpisovali otroke tudi že v četrti razred! 

Na začetku šolskega leta 1955/56 je na statističnem listu zabeležen en učitelj in ena učite-
ljica 'kot stalno učno osebje', trije učitelji in tri učiteljice pa kot 'honorarno učno osebje'. 
Oktobra 1955 je bilo 95 otrok vpisanih v izolsko glasbeno šolo, v piransko 70, v koprsko pa 
220. Učitelji iz koprske šole so tudi tedaj pomagali v Izoli. Ob koncu istega šolskega leta 
je bilo stanje že nekoliko drugačno, saj so v statistiko vpisani trije stalni učitelji, skupaj z 
'direktorjem, ki je predaval,' dva honorarna učitelja in ena honorarna učiteljica. Skupno so 
opravljali po 75 ur pouka na teden. Glasbena šola Izola je že takrat imela tudi svojo knjižni-
co za učence, saj so v popisu navedli 88 glasbenih del.
Iz splošnih vprašanj statističnega lista z dne 20. oktobra 1955 je v rubriki, ali je »šola samo-
stojna ali v sostavu katere druge šole in katere« natipkano, da je bila Glasbena šola Izola do 
31. XII. 1955 podružnica Glasbene šole v Kopru, od 1. 1. 1956 pa samostojna. Pod dokument 
sta se podpisala Rajmund Hrovat kot direktor šole in Avgust Sorgo, ki je obrazec izpolnil. 
Kako so lahko oktobra 1955 zapisali, da je (bo) Glasbena šola Izola samostojna od 1. januarja 
1956? Kako se je Rajmund Hrovat podpisal kot direktor šole že oktobra leta 1955, če naj bi 
se GŠ domnevno osamosvojila šele 1. januarja 1956? Vsi pisni viri potrjujejo dejstvo, da je 
bil med letoma 1948-1953 ravnatelj Srečko Kumar, med letoma 1953-1966 pa Vladimir Lovec. 

Na statističnem listu za leto 1955/56, z dne 25. junija 1956, je podpis direktorja Glasbene šole 
Izola sicer nečitljiv, a zagotovo niso ravnatelji Rajmund Hrovat, Pino Muser ali Vladimir Lo-
vec. Na prvi strani istega dokumenta je v rubriki »ali je šola samostojna ali v sostavu katere 
druge šole in katere« najprej natipkano »samostojna – finančno samostojni zavod« nato 
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pa je zapis ročno prečrtan! Ali iz tega sledi, da so akterji Glasbene šole v Izoli oktobra 1955 
zapisali zgolj svoje namene? Kdaj pa so jih uspeli realizirati? V žigu na omenjenem doku-
mentu je jasno čitljiv tekst: »Glasbena šola - Muzička škola - Scuola di musica - Izola-Isola.« 
Trojezičnost ni bila v tistih časih nikakršna posebnost! 

V poročilu o »stanju šole in o ovirah,« ki ga je napisal Srečko Kumar 10. januarja 1951, avtor 
sporoča, da je v »Istrskem okrožju potreba po Glasbeni šoli občutnejša, ker je v tem okrožju 
kulturna zaostalost večja kot na ostalem Primorskem. Število gojencev (nad 200), ki se je v 
Kopru in Portorožu prijavilo za glasbeni pouk, izpričuje potrebo po taki šoli. Nadarjenost 
za glasbo, ki jo je pokazala polovica vpisanih, pa zagotavlja ugoden razvoj šole ter dvig 
glasbene kulture na tem ozemlju.« 

V prvih letih po vojni so učitelji v glasbenih šolah na Obali poučevali tako v slovenskem kot 
v italijanskem jeziku. Še več. Na koprski glasbeni šoli so za pouk solfeggia organizirali pose-
ben razred za italijansko govoreče otroke in poseben razred za slovensko govoreče otroke. 
Na statističnem listu 'Saveznega zavoda za statistiko Beograd' iz leta 1953 je zabeleženo, da 
so se v Glasbeno šolo Koper leta 1952 vpisali Slovenci in Italijani, da je bil v ponedeljek pouk 
solfeggia za Slovence, v torek pouk solfeggia za Italijane in da je roditeljski sestanek star-
šev italijanskih otrok veliko bolj uspel kot slovenskih. »Tudi obisk slovenskih staršev je bil 
zelo slab. Dočim so Italijani skoraj polno številno prišli. Tudi diskusija je bila na ital. boljša.« 
Drugič je zopet zabeleženo, da so bili starši slovenskih otrok na sestanku veliko bolj aktivni 
kot italijanski. Ali je bilo v Izoli kaj drugače? Kje so odloženi izolski zapisniki rednih šolskih 
sestankov, redovalnih konferenc, seznami vpisanih učencev, seznami nastopov, koncertov 
' …? Ali je morda kdo pisal kroniko izolske šole?  

O težavah na Obali nazorno piše v  poročilu o inšpekciji glasbenih šol, ki ga je Jadviga Štru-
kelj Poženel opravila maja 1956. Za Izolo je med drugim zapisala, da tov. Podobnik ni »kvali-
ficiran za violinski pouk… Ravnatelj šole tov. Hrovat pravi, da bo drugo leto problem rešen. 
… Z učenci v Izoli bi se dalo doseči zadovoljive rezultate, seveda bo situacija po oktobru, ko 
se odselijo zadnji Italijani, zopet bistveno spremenjen in bo treba veliko truda, da bo šola 
znova med Slovenci ustvarila potrebno propagando za violinski študij. Koristen bi bil na-
stop višje organizirane šole, n.pr. Kopra v Izoli itd., ki bi prikazala delo preko vseh razredov.«

GLASBENE ŠOLE V KOPRU, IZOLI IN PIRANU SO SE ZDRUŽILE  
V CENTER ZA GLASBENO VZGOJO 

Izolska šola naj bi med letoma 1956 in 1967 delovala samostojno. Sicer pa so se na 'združitev 
treh šol' pripravljali kar nekaj let pred sklepom. Tako je v koprskem arhivu za leto 1964 že 
zabeležen sestanek učiteljev glasbenih šol Kopra, Izole in Pirana. V kroniki obalnih šol pa 
bo za vedno ostal prelomen dan ponedeljek, 7. marca 1966: »Zaradi tesnejše povezave med 
Piranom in Izolo (gl. šole) sklene DS, da pristopi k bodočemu Centru za glasbeno vzgojo, v 
okviru katerega bodo delovale vse tri glasbene šole Koper, Izola, Piran.«
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Okrožno gospodarsko sodišče v Kopru je 15. julija 1967 izdalo SKLEP, da se v register za-
vodov vpiše zavod Center za glasbeno vzgojo koper (CGV), s sedežem v Kopru. Gallusova 
ul. štev. 2: »Zavod je bil ustanovljen s sklepom delovnih skupnost zavodov Glasbena šola 
Koper, Glasbena šola Izola, Glasbena šola Piran z dne 16. 6. 1967… Direktor zavoda v usta-
navljanju je Hasl Miran …« Kronika koprske šole je tako za leto 1967-68 zabeležila, da so se 1. 
septembra 1967 »glasbene šole v Izoli, Kopru in Piranu dokončno združile … Sedež centra bo 
v Kopru. V Izoli in Piranu se ukineta delovni mesti tajnika. … Vpisovanje na vseh treh šolah 
se je vršilo od 4.- do 6. IX. 1967. Pregled vpisanih učencev, Izola 89, Koper 263, Piran 99 …« Ob 
združitvi v Center za glasbeno vzgojo naj bi imela Izola štiri učitelje. Od leta 1992 do 2000 je 
ravnateljevanje treh šol prevzel Borut Logar. Sama sem ga nasledila aprila 2000 in bila do 
upokojitve 2010. Danes je ravnatelj šole Iztok Babnik. 

Po skromnih glasbenih začetkih po drugi svetovni vojni se je na Obali pričel celosten glas-
beni razvoj. Neprestano je naraščalo število učencev in učiteljev. Posodabljala se je kako-
vost glasbenega dela. Starši so se vedno bolj zavedali, kako ključnega pomena je vpetost 
glasbe v otrokovo življenje. Težavna, nesigurna in naporna prva leta delovanja šol so se raz-
vila v kvalitetno, uspešno in strokovno glasbeno izobraževanje. Po letu 1952 zagotovo tudi 
v Izoli. Učenci in učitelji so se iz leta v leto dokazovali s projekti, s koncerti, s poletnimi šo-
lami, z uspehi na tekmovanjih doma in v tujini, s snemanji na radiu Koper, z gostovanji na 
drugih glasbenih šolah, ... V šolskem letu 1982/83 so bili v izolski šoli 104 učenci,  v šolskem 
letu 2002/2003 pa jih je bilo že 162. Violino, violončelo, klavir, petje, pihala, trobila, tolkala, 
kitaro in harmoniko je poučevalo 14 učiteljev. Letos, ko praznujemo sedemdeseto obletnico, 
je na šoli 178 učencev inštrumentalnega pouka, poučuje pa jih 18 učiteljev. V navedeno evi-
denco niso všteti učenci male glasbene šole, pripravnice in učenci brez inštrumenta. 
Biti pedagog ni lahko delo, biti dober pedagog, pa je visoko zastavljen cilj. Vzgoja z izobra-
ževanjem je bil eden naših najširših in najbolj temeljitih procesov, ki je omogočil koreni-
te spremembe na mnogih ravneh. Seminarji za učitelje ali učence, delavnice, poletne šole, 
festivali, tabori, tekmovanja, srečanja, gostujoči predavatelji, študijske skupine, strokovna 
potovanja, mojstrski tečaji, svečane akademije, … so bile dejavnosti, v katere so se vklju-
čevale vse tri glasbene šole na Obali. Tudi izolska! Nikdar ni bila na stranskem tiru. Obli-
kovanje srednjega glasbenega izobraževanja, ki nam ga je Ministrstvo za šolstvo in šport 
prvič odobrilo leta 1999, je bilo sad večletnega dela strokovnega kadra vseh treh glasbenih 
šol. Leta 2000 je bila na Gimnaziji Koper ustanovljena umetniška gimnazija z glasbeno in 
likovno smerjo. Uspeh treh obalnih glasbenih šol in Gimnazije Koper! 

Nobena glasbena šola na Obali ni samohodec. Tudi izolska ne, ker ne more biti. Njene od-
ločitve in dejanja so bila vedno usmerjena v skrb, da bi mladi spoznavali sebe, svoje spo-
sobnosti, svoje nadarjenosti. Tako kot tudi drugi dve šoli. Kako bo s šolo v prihodnje, bodo 
odločali tako kot do sedaj zgolj in samo ljudje. Pomembna bo 'velikost' ljudi, ne pa velikost 
šole po številu učencev in zaposlenih. Pomembna bo kakovost vzgojno-izobraževalnega 
procesa, ki ga bo šola ponujala, ne pa kvadratni metri prostorov Besenghijeve palače. Glas-
ba je od nekdaj ena od najpomembnejših sestavin življenja. Harmonija zvoka je ena naj-
močnejših in najlepših umetnosti, ki ne pozna meja časa in prostora. Tudi takrat, ko učenci 
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ne nadaljujejo glasbenega šolanja na višji ravni, ostane glasba del njihovega sinonima za 
neskončno iskanje lepote. Celostnega življenjskega rituala. 

V arhivskih virih ni trdnih zabeležk o prvih letih delovanja izolske šole, ni zanesljive stati-
stike o vpisih učencev, o učiteljih, o pedagoških konferencah. Neutemeljeno pa je razmišlja-
ti, da v izolski šoli niso imeli nastopov, koncertov, glasbenih srečanj, gostovanj, strokovnih 
posvetov, roditeljskih sestankov, ... Tudi izolska glasbena šola je bila motivacijski dejavnik v 
zgodovinopisju kulturnega kolorita Kopra, Izole in Pirana. 

Glasbeno izobraževanje je bilo na Obali od vselej posebna vrednota, ki smo jo skrbno ne-
govali. Tudi v prihodnosti jo bo potrebno ohranjati, nadgrajevati in ubraniti pred vsemi 
pritiski. Političnimi in ekonomskimi. Glasbena šola Izola ni bila samohodec. Tako kot tudi 
nista bili koprska in piranska. Njihove odločitve živijo v času preteklosti, sedanjosti in – 
prihodnosti. V vseh treh šolah pa se živi glasbo za glasbo!

VIRI IN LITERATURA:
• Arhiv Glasbene šole Koper
• Osrednja knjižnica Srečka Vilharja Koper
• Osebna pričevanja
• Pokrajinski arhiv Koper
• 50 let Glasbene šole Koper, prve glasbene šole v slovenski Istri, Koper, 1999
• 50 let Glasbene šole Piran, Koper, 2007
• Letna poročila glasbenih šol Kopra, Izole in Pirana  
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Majhna šola (podružnica) učitelja prav 
nič ne omejuje. Na veliki šoli zlahka srečaš 
enake ovire in si zlahka nepomemben. 
Majhen si, kolikor želiš biti majhen, tvoja 
dejanja so majhna ali velika, in če si učitelj, 
se merijo le z učenci. Tudi kot učitelj na 
majhni šoli lahko premakneš marsikaj,
 tudi kakšno manjšo goro. Le sodelovati 
je treba in vztrajati.  

NAUK O GLASBI, PRIPRAVNICE IN SOLFEGGIO

Na Glasbeno šolo Izola sem prvič vstopila kot Kristina Vidakov v zadnjih avgu-
stovskih dneh 1988, ko sem sveža po diplomi prišla na uvodno konferenco. Na 
poti po Izoli sem se izgubila, potem pa je šlo vse gladko. Prišla sem v majhen, a 
zelo delaven in tudi polemičen kolektiv. Ne majhnost ne polemičnost me nista 
nikoli motili. Takoj sem se dobro počutila, saj so me sodelavci lepo sprejeli. Na 
akademiji so nas večkrat opozarjali, da gledajo učitelji instrumentov marsik-
je zviška na učitelje nauka o glasbi. Kot bi bili nepotrebni in njihov predmet v 
napoto. V izolski glasbeni šoli se nisem nikoli počutila odveč. Cenila sem svoje 
sodelavce, bilo nas je šest rednih in dva honorarna učitelja, z njihove strani sem 
čutila spoštovanje. Gotovo je bil status predmeta rezultat zavzetega dela moje 
predhodnice Simone Kolarič ter dolgoletne vodje aktiva nauka o glasbi CGV Ko-
per Stane Umek.

Svoje delo in svoj predmet sem jemala zelo resno. Baje sem bila stroga, tako pra-
vijo učenci iz mojih prvih let. Svoje prve generacije 1. razredov se zelo dobro in 
rada spominjam, dvajset jih gotovo lahko naštejem z imenom in priimkom. Bili 
so odlični in številčni, skoraj 20 jih je končalo vseh šest razredov. Rada sem pos-
lušala šolske nastope, če se je le dalo, jih nisem izpustila. Zdelo se mi je, da vsi 
lepo, nekateri pa čudovito igrajo. 

Vključila sem se v pripravljanje novoletnih nastopov in zavijanje darilc za učen-
ce do 3. razreda (ter tudi zbiranje prispevkov zanje in nakupovanje …), šivanje 
kostuma za Dedka Mraza … takrat smo delali vse in veliko smo delali skupaj. 
V šolskem letu 1992/93 sta me nadomeščali Mirjana Gvozdenac in Maja Cilenšek. 
V vseh naslednjih letih smo ostale sodelavke, obe sta ob poučevanju harmonike 
oziroma klavirja poučevali malo glasbeno šolo in pripravnico ter kakšno skupi-
no nauka o glasbi. S pripravnicami smo peli, igrali in nastopali, izpite iz nauka o 
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Koncert ob 10. obletnici neprekinjenega delovanja  
Otroškega pevskega zbora Glasbene šole Koper - podružnica Izola, oktober 2015
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glasbi smo imeli v 3. in 6., to je zadnjem razredu nauka o glasbi. V  6. razredu so učenci za izpit 
napisali še seminarsko nalogo (analiza skladbe, ki jo igram) in jo na ustnem delu tudi predsta-
vili! Vse to je bilo že uigrano pred mojim prihodom. V naslednjem desetletju smo sodelovali 
na kvizih GŠ Koper, Izola, Piran iz nauka o glasbi, se skoraj vedno uvrstili na regijski kviz ter 
tam kdaj tudi zmagali. Mirjana je učence nauka o glasbi vključevala v skupino, ki je ustvarjala 
glasbene pravljice. 

Z letom 2003 so se spremenili učni načrt, predmetnik in normativi v glasbenih šolah. Če so se 
prej v 1. razred vpisovali devetletni otroci, se zdaj sedemletni, učni načrt pa je temu prilago-
jen. Zdaj hodijo učenci 6 let k nauku o glasbi, nato pa še dve leti, ko se predmet preimenuje v 
solfeggio. Prej je imela vsaka skupina pouk dvakrat tedensko, zdaj le, če je v skupini najmanj 
16 otrok. Vsem manjšim skupinam pripada le 60 minut na teden. Le kako bi naj to pripeljalo 
do enakega znanja? Največji minus sprememb so prav normativi. 

Zdaj imam že tri svoje učence za sodelavce (kako sva se nasmejala z Nelfijem, ko mi je pripove-
doval o mojem pouku s svojimi očmi) – lep občutek je to. Veselje je učiti otroke svojih učencev 
(zdaj jih je že veliko), še lepše je imeti v zboru otroke svojih pevcev! Stroga pa nisem več tako, 
kajne?



ZBORI GLASBENE ŠOLE V IZOLI

Ni prav veliko glasbenih šol, ki se lahko pohvalijo s pevskimi zbori, z otroškim, mladinskim
in celo dekliškim pevskim zborom. Glasbena šola Koper je ena takih šol. Zborovska zgodba 
se je začela odvijati v Glasbeni šoli Izola septembra 1993.

V šolskem letu 1992/1993 sta me v času porodniškega dopusta nadomeščali Maja Cilenšek 
in Mirjana Gvozdenac, ki sta si razdelili moje razrede tako, da je Mirjana poučevala pri-
pravnico. Ker so to leto toliko peli in nastopali prav na vseh nastopih in prireditvah, je nas-
lednje leto kar na uvodni konferenci predlagal pokojni Bogomir Babič: »pa dajmo Mirjani 
zborček!« Tako je bil prvi prav uradni zbor glasbene šole, ki so ga učenci obiskovali poleg 
instrumenta in nauka o glasbi, Otroški pevski zbor Glasbene šole Izola z zborovodjo Mirja-
no Gvozdenac. Deloval je dve leti. Naj poudarim, da so učenci glasbene šole že od prvih let 
po ustanovitvi velikokrat zapeli v zboru, a to je bil občasni zbor, ki je pri skupinskem pouku 
pripravil nekaj pesmi za določeno priložnost, na 
primer letni koncert šole ali obletnico. Zbora, ki bi 
deloval celo šolsko leto, kot je to primer v osnov-
nih šolah, pa glasbena šola do takrat še ni imela. 

OTROŠKI PEVSKI ZBOR GLASBENE ŠOLE IZO-
LA, ZBOROVODJA MIRJANA GVOZDENAC 

V šolskem letu 1993/94 je tako začel z vajami zbor-
ček enajstih otrok. Že ob novem letu so zapeli na 
nastopu »Novoletne sanje« v gledališču Koper, 
aprila so skupaj z učenci pripravnice priredili kon-
cert »Ko bom velik« v Kulturnem domu Izola ter 
zapeli v Glasbeni šoli Koper na Ščekovem večeru. 
V naslednjem letu so nadaljevali z isto vnemo ter 
še vedno radi nastopali tudi skupaj s pripravnico. 

MLADINSKI PEVSKI ZBOR GLASBENE ŠOLE 
IZOLA, ZBOROVODJA KRISTINA BABIČ 

Zdaj smo otroški zbor že imeli. Po njegovem 
prvem letu sem se opogumila in na uvodni 
konferenci 1994 prosila ravnatelja, če lahko imam 
mladinski zbor. Ravnatelj Borut Logar je predlog 
podprl. Prišlo je 18 otrok. Že takrat sem vedela: 
težko jih bo dobiti, ker so otroci, ki hodijo v glas-
beno šolo, že tako zelo zasedeni. Mnogi so mislili, 
da so to le izbrani otroci in jih je zato tako malo. A je bil vsak dobrodošel, če je le želel peti. 
Na začetku se je marsikaj zalomilo in odzivi niso bili vedno najbolj spodbudni. A veselje 
vseh pevcev, njihova pozornost in hvaležnost so odtehtali vse ostalo. MPZ GŠ Izola je 
prepeval 11 let. Že v prvem letu smo zapeli na reviji, počasi rastli in se v četrtem letu, 1998, 
prvič udeležili državnega tekmovanja v Zagorju ob Savi. Peli smo pesmi Pavleta Merkuja, 

MPZ GŠ Izola, 1998 
po nastopu na Zemonu

MPZ GŠ Izola je zadnjič zapel 
na Radiu Ljubljana 2005.
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Marija Kogoja, Ambroža Čopija, skladbe, kakršnih se še nikoli nismo lotili. Kako lepo je ot-
rokom odstirati, posredovati vso to lepoto. Dosežek 89,2 točke in s tem srebrno priznanje 
je bil za nas nekaj neverjetnega. Le za desetinko točke smo  
zaostali za prvouvrščenim zborom iz Ajdovščine. Zlato ni bilo podeljeno. Otroci so od ve-
selja kar ponoreli! Moji primorski pevci so bili trikrat glasnejši, trikrat živahnejši in trikrat 
bolj naporni od ostalih, a jih ne bi nikoli zamenjala. Z leti se to ni niti malo spremenilo. Še 
trikrat (2000, 2002, 2004) smo v Zagorju posegli po visokih uvrstitvah. Nesporni vrhunec 
je bil nastop leta 2000, tokrat v času mojega porodniškga dopusta pod vodstvom Maje 
Cilenšek, z zlatim priznanjem in 1.mestom. Kot izjemno doživetje lahko izpostavim še 
glasbeno igro Figov top, ki smo jo pripravili ob 50 letnici GŠ Izola in v kateri je zbor odigral 
zajetno vlogo. V naslednjih letih je bilo pevcev malo. Otroci, tudi iz izolske šole, ki so zrasli 
v otroškem zboru CGV z Majo Cilenšek, so ostali v mladinskem zboru CGV, kar je razumlji-
vo in prav. Tistim, ki so še ostali, pa je začela upadati motivacija.

MLADINSKI PEVSKI ZBOR GLASBENE ŠOLE IZOLA, ki je do konca nastopal pod tem 
imenom, je odpel svoj zadnji nastop s v petek, 22. aprila 2005, na Radiu Slovenija.

OTROŠKI PEVSKI ZBOR ODDELKA V KORTAH

Ob tem, ko je v š.l. 1993/94 nastal otroški zbor z Mirjano Gvozdenac in leto kasneje
mladinski zbor, se je pod vodstvom Maje Cilenšek začela spletati še ena zgodba. Skoraj
neopazno je začel v š.l. 1994/95 na oddelku v Kortah, kjer je poučevala Maja, prepevati
otroški zbor. V treh letih je zrasel je v čudovit otroški zborček. Maloštevilni, v eni vrsti
razporejeni na odru kulturnega doma, so na reviji pomladi 1998 zapeli nepozabno. Ali z
besedami takratnega ravnatelja Boruta Logarja, ki je povedal nekako takole: »Pride prvi 
zborček in odrecitira svoj parlato, pride drugi in zgodi se podobno, pride Majin zbor, zapoje 
in tega do konca življenja ne bom pozabil!« Zato tudi ni bilo dvoma, da je bila prava odlo-
čitev, da v času moje odsotnosti prevzame mladinski zbor. Mali Kortežani so zrasli že toli-
ko, da jih je pomladi 2000 skupaj s pevci mladinskega zbora popeljala v Zagorje do zlatega 
priznanja. Naslednje šolsko leto je prineslo kar nekaj sprememb. Oddelek glasbene šole v 
Kortah smo zaprli zaradi majhnega števila otrok, ostal je samo mladinski zbor GŠ Izola, ki 
so se mu pridružile tri pevke OPZ oddelka Korte.

OTROŠKI PEVSKI ZBOR CENTRA ZA GLASBENO VZGOJO KOPER,  
ZBOROVODJA MAJA CILENŠEK

Kako naprej? V šolskem letu 2000/2001 je Maja Cilenšek začela spet od začetka, ustanovila
je otroški zbor sedemnajstih pevcev iz vrst svojih učencev nauka o glasbi, tokrat v Izoli.
Izolskemu zboru je prav kmalu priključila šest koprskih učencev. Nastal je Otroški pevski
zbor CGV Koper. Letne koncerte sva prirejali skupaj. V naslednjem letu je uvedla prakso, 
ki deluje še danes: izolski pevci imajo vaje v Izoli, koprski v Kopru, pred nastopi in tek-
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V Glasbeni šoli Izola sem začela de-
lati septembra 1992. Nadome-
ščala sem Kristino Babič in 
poučevala nauk o glasbi. 
Naslednje leto sem s pou-
čevanjem nauka o glasbi 
in glasbene pripravnice 
nadaljevala na oddelku 
v Kortah. V Izoli sem zače-
la učiti klavir in korepetirati, v 
Kortah pa z učenci oblikovala manj-
ši otroški pevski zbor, ki je hitro na-
predoval. (SLIKA A - OPZ oddelka 
Korte) Iz tega majhnega, a nadobu-
dnega pevskega sestava se je rodila 
lepa zborovska zgodba, ki jo živim še 
danes .

Maja Cilenšek

Mladinski pevski zbor 
Glasbene šole Izola  
na Državnem  
tekmovanju v Zagorju, 
leta 2000

Nastop otroškega 
pevskega zbora oddelka 
Korte, leta 1995

movanji pa se zberejo na dodatnih vajah in 
vadijo skupaj. Tako so že v svojem drugem 
letu delovanja na tekmovanju v Zagorju 
2002 posegli po zlatu in prvem mestu, kar so 
naslednje leto ponovili na regijskem tekmo-
vanju v Novi Gorici. A čas je spet prinesel 
svoje. Kako nadaljevati pot s pevci, ki so pre-
rasli otroški zbor? Usedli sva se in pogovo-
rili. Majini pevci naj ostanejo z Majo, potem 
pa bova že videli, kako dalje. V š.l. 2003/2004 
je tako iz otroškega nastal Mladinski pevski 
zbor GŠ Koper, kot ga poznamo, odlične-
ga, že skoraj dve desetletji. Združeval je in 
združuje še danes pevce izolske in koprske 
šole, pridruži pa se tudi kakšen učenec iz 
Pirana. Majhna šola, kot je glasbena šola v 
Izoli, z vsega 170 učenci, je imela v šolskem 
letu 1994/95 kar tri zbore: otroškega (Mir-
jana Gvozdenac), otroškega na oddelku v 
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Kortah (Maja Cilenšek) in mladinskega (Kristina Babič). Kako izjemno je to bilo, se nismo 
zavedali niti se o tem spraševali. Delale smo, vodstvo pa nam je to dovolilo in omogočilo. 
Ko je mladinski zbor GŠ Izola zadnjič zapel na Radiu Slovenija, je bil čas, da »vidimo, kako 
dalje«. Prepričana sem, da je bila takratna rešitev najboljša: od š.l. 2005/2006 vodim otroški 
zbor, Maja Cilenšek pa mladinskega. Tako sodelujeta otroški in mladinski zbor že 17 let.

OTROŠKI PEVSKI ZBOR GLASBENE ŠOLE KOPER, PODRUŽNICA IZOLA
Po Mladinskem pevskem zboru GŠ Izola je v šolskem letu 2005/06 začel ponovno delovati 
Otroški pevski zbor Glasbene šole Izola. Dve leti so mali pevci vztrajno prihajali dvakrat te-
densko na vaje, na nastope, že prvo leto smo zapeli na reviji, na zaključnem koncertu šole, na 
letnem koncertu skupaj z mladinskim zborom. A nenehno sem imela občutek, da si zaslužijo 
več. Ko je marca 2007 prišel dopis za prijavo na 3. regijsko tekmovanje pevskih zborov Pri-
morske, sem nas kljub pomislekom prijavila. Povzpeli smo se kar na vrh, z 91 točkami dosegli 
zlato priznanje s pohvalo, 1. mesto in osvojili še kopico posebnih priznanj. Otroci so bili čisto 
iz sebe. Pri mladinskem zboru sem zapisala: trikrat glasnejši, trikrat živahnejši in trikrat bolj 
naporni od ostalih, a jih ne bi zamenjala. Za otroški dodajam še: najbolj lačni. Na bienalnih 
regijskih tekmovanjih smo sodelovali in se v sam vrh uvrščali vse do leta 2015. Od 18 do 25 nas 
je stalo na odru in prav na vsakega sem izjemno ponosna. Na odru državnega tekmovanja v 
Zagorju je otroški zbor zapel enkrat, leta 2014, ter z izjemnim nastopom dosegel svojo najvišjo 
oceno 92,7 točk, zlato priznanje z odliko ter 3. mesto. Doživetja, ki jih pevci ne bodo pozabili, 
pa so bile tudi glasbene pravljice ter večletno sodelovanje z Marinom Kranjacem, Petrom Ka-
ligaričem in Rokom Klevo Ivančičem, s katerimi smo prepevali istrske ljudske v izvirni obliki. 
10 letnico neprekinjenega delovanja je otroški zbor obeležil s svečanim koncertom oktobra 
2015 v dvorani Sv. Frančiška v Kopru.

OTROŠKI PEVSKI ZBOR GLASBENE ŠOLE KOPER IN PODRUŽNICE IZOLA
V šolskem letu 2018/2019 se je ponudila priložnost, da prevzamem tudi otroški zbor v Kopru. 
Imela bi po Majinem vzoru zbor v Izoli, zbor v Kopru, za večje nastope, tekmovanja, morda 
celo gostovanja pa bi združila zbora in imeli bi skupne vaje. Na prvem skupnem nastopu so 
se otroci še nelagodno pogledovali, med pripravami na tekmovanje v Novi Gorici 2019 pa so 
se prav lepo spoprijateljili. A vse to je zdaj že skupna izolsko-koprska zgodba (in tudi iz Pirana 
se kdo pripelje), ki jo bomo pripovedovali ob kakšni drugi priložnosti.

ZAKLJUČEK
Kaj ostane? So to priznanja s tekmovanj? Je to nekaj trenutkov slave po zlatem, srebrnem
priznanju? »Ali misliš, da se kdo sploh še tega spomni? Čez teden dni že vsi pozabijo«. 
Vredno je samo tisto, kar si takrat, v tistem času in trenutku dal vsakemu pevcu. S tem nasto-
pom, s to pesmijo, s to vajo, s tem tekmovanjem, s tem vznemirjenjem, s tem doživetjem, s to 
druščino. To ostaja. Ker je takrat, za tisti trenutek, povedano z besedami Toneta Pavčka, bil 
hkrati »majhen kot mravlja in velik kot ocean«. Verjamem v otroško petje, verjamem v lepoto, 
verjamem v umetnost, ko prebiram spomine, fotografije in posnetke, verjamem, da smo pev-
cem dali veliko. Verjamem, da se jih je dotaknilo ter jih s tem tudi malček oblikovalo.

Dragi pevci vseh generacij, hvala za toliko, ogromno lepega!
In hvala tudi vsem »navijačem« in tistim, ki ste nas skozi vsa ta leta iz zakulisja tako ali 
drugače podpirali – sodelavcem, ravnateljem, skladateljem, staršem in družinam – brez vas 
nič od tega ne bi bilo mogoče. 
Res ne.
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MOJIH 50 + LET V IZOLSKI GLASBENI ŠOLI
Ob 70. obletnici glasbenega šolstva v naši občini po začetnih 10 letih glasbene-
ga izobraževanja zaokrožam 41. leto delovne dobe. Svoje spomine delim na dva 
dela: učna in delovna leta.

V šestdesetih letih 20. stoletja po Sloveniji vzcveti glasbeno šolstvo. Po Sloveni-
ji izvajajo promocijske akcije za vpis v glasbene šole, tudi na vaseh se odpirajo 
glasbeni oddelki. Potem ko se na poletnih počitnicah vseh 7 bratrancev in sestri-
čen s Primorske, Krasa in Kozjanskega odloči vpisati se v svoje glasbene šole, nas 
- tri sestre - starša vpišeta v Izoli. Ob sprejemu moj posluh preizkusi Bogomir 
Babič. Dodelijo me k Mileni Lušicky. Tu se zelo dobro počutim. V začetku imam 
nekaj problemov z rednim vadenjem, saj doma ni klavirja. Tudi pouk nauka o 
glasbi in solfeggia ni reden. Poučujejo nas Barta Marta, Danica Skok Železnik, 
Silva Gračner, Bogomir Babič, Branko Mahne ...  

Iz začetnega obdobja ohranjam spomin na nekaj starejšo Natašo Kerševan, ki s 
pomočjo stare mame vežba po nepojmljivih 6 ur na dan in je oproščena telovad-
be, da si ne bi poškodovala rok. Red in disciplina in seveda talent ji omogočijo 
vstop na Akademijo za glasbo že po končani osnovni šoli ... Sicer pa mi je že v 
nižjih razredih zaupano korepetiranje sošolcev violinistov, ki jih poučuje Renato 
Kaligarič, na svoji osnovni šoli spremljam tudi ritmične gimnastičarke. 
Nenadna in preuranjena smrt skladatelja in učitelja Ivana Ščeka iz Kopra nas 
globoko pretrese. Spominjam se oglasne deske: na dan pogreba je na vseh treh 
šolah dan žalovanja in pouka ni.

V letih med 7. in 10. letnikom klavirja se vzporedno šolam na koprski gimnaziji. 
Vsa leta pojem v gimnazijskem mešanem pevskem zboru, nekaj časa tudi v izol-
skem MePZ DPD Svoboda. Zborovodja je Mirko Slosar.

S ponosom se spominjam svečanega nastopa ob obletnici glasbene šole, ko iz-
vajam Chopinov Impromptus v cis- molu na odru domačega kulturnega doma. 

Verjamem, da sem s svojim delom v 
minulih desetletjih pripomogla k razvoju 
in rasti glasbenega šolstva in kulture 
v naši občini, zato se bom prav gotovo 
kmalu lahko mirna in zadovoljna 
odpravila v zasluženi pokoj.
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Uspeh in pohvale pripomorejo k odločitvi glede mojega bodočega poklica. 
Po gimnazijski maturi in zaključenem 10. letniku klavirja opravim sprejemni preskus na Pe-
dagoški akademiji – smer glasba, a se za ta študij ne odločim, saj grem raje poglabljat znanje 
in tehniko na klavirski oddelek SGBŠ pri profesorju Ivu Levaniču. Obenem sem sprejeta 
tudi na študij muzikologije. Obiskujem pouk in predavanja pri legendarnih M. Jurci, P. Mi-
helčiču, M. Lipovšku, I. Sivcu, P. Šivicu, J. Bitencu, A. Rijavcu, M. Kartin Duh, L. Lebiču, M. 
Adlešiču. Zaključni izpit opravim z odliko in prejmem izrecno pohvalo predsednice izpitne 
komisije, prof. J. Suhadolnik. Diplomiram na muzikologiji, kar mi omogoči redno zaposlitev.

Prof. M. Lušicky mi še v času študija – ob upokojitviji – prepusti nekaj učencev in na polle-
tju leta 1980/81 začnem s poučevanjem. Od naslednjega šolskega leta delam za nedoločen 
čas. Poučujem klavir, nauk o glasbi in obenem korepetiram, predvsem klarinetiste in flav-
tistke B. Babiča,  violiniste J. Horvata,  tudi B. Izmajlova, ki je začel s 4 leti, trobilce Z. Tote in 
solo pevce M. Horvat. Tu so flavtistke I. Sergaš, A. Ličen, K. Štifanič, B. Radočaj, klarinetisti 
P. Popovski, R. Pavletič, T. Pavlica, S. Adler, pa trobentači M. Fortuna, D. Glamočak, B. Vato-
vec. Z njimi dosegamo lepe uspehe. Z Dejanom in njegovim mentorjem  Totom potujemo v 
Beograd na zvezno tekmovanje, kjer Dejan pravtako slavi.    

Iz prve generacije se najbolj spominjam svojih prvih učencev B. Bučar in  M. Okretiča 
slednjega sem  dobila v razred komaj 6-letnega, ki zaključi 10 letnikov klavirja. Z njim se po 
spodbudi dolgoletne vodje klavirskega aktiva S. Pretner opogumiva in tekmujeva v Novi 
Gorici  na TEMSIG - u v kategoriji srednjih glasbenih šol. Težaško delo, nabito s pozitivno 
energijo, ogromno vloženega truda in prostega časa. Ob tem spoznam, da ni najlepše, ko si 
na cilju, ampak je bolj osrečujoča pot do njega.

Spominjam se tudi izjemne M. Sorgo, danes zaposlene v kabinetu Predsednika republike 
...  Pa zdaj že nekaj let kolegice T. Grlica, profesorice petja v Kopru, in njene muzikalnosti, 
radoživosti, iskrivosti, iskrenosti, bistrosti.

Tu je izjemno uspešno ustvarjalno obdobje sodelovanja z ravnateljem B. Logarjem, ki mi 
zaupa vodenja šole, leta 1998 pa imenuje za eno izmed svojih pomočnic.
V tem času na Besenghijevi stavbi velikokrat potekajo razna restavratorska in obnovitve-
na gradbena dela, na katerih nujnost je potrebno pogosto opozarjati odločevalce na občini. 
Živimo v prahu in med plastičnimi pregradami. Po večji prenovi stavbe z dovoljenjem stro-
kovnjakov z Zavoda za spomeniško varstvo in potrebnimi soglasji izberem novo stilsko 
opremo, najprej zavese v dvorani, kasneje še ostalo dvoransko opremo. Od takrat se civilne 
poroke odvijajo v »naši« dvorani. 
Kolektiv se pomladi in poveča. Rojevajo se otroci.    
Veselo praznujemo, ko se v šolskem letu 1999/2000 odpre umetniški oddelek na koprski 
gimnaziji, za kar so potrebne dolgoletne aktivnosti. Da bi naši nadebudneži svoje šolanje 
lahko nadaljevali bližje domu in da bi dobili priložnost naši mladi, visoko usposobljeni pro-
fesorji. V ta namen že nekaj let prej delegacija CGV gostuje v parlamentu, kamor nas, da bi 
komisiji za šolstvo predstavili nujo in svoja stališča za ustanovitev oddelka, povabi tedanji 
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Darinka Morato (Jug) na odru 
izolskega gledališča ob 20. 
obletnici šole

Pomlajen kolektiv 
v šolskem letu 1998/99: 
od leve spodaj 
S. di Marino, 
M. Gvozdenac, 
S. Horvat, 

Zarja Vatovec (Peters), 
nekdanja učenka D. jug, 
diplomski nastop v Celovcu, 
mentor:. A. Kornienko

Violinist B. Izmajlov iz razreda J. Horvata, 
pri klavirju D. Jug

M. Cilenšek, 
A. Alavanja, 
S. Petrič, 
B. P. Božič, 
B. Andrejc, 
N. Molina,  

Z. Tota, 
E. Matijašič, 
M. Štifanič, 
D. Jug
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poslanec, moj soprog, pokojni mag. Janez Jug. V letu 1998/99 začne delovati oddelek vzpo-
rednega izobraževanja, v naslednjem letu pa je že dovolj kandidatov za kombinirani ume-
tniški oddelek. Največja zasluga za uspeh gre ravnatelju glasbene šole Koper B. Logarju za 
glasbeni del in za likovnega akademskemu slikarju A. Sedmaku. 

Zelo dinamično je desetletje, ko v Kortah, največji krajevni skupnosti izolskega podeže-
lja, na željo staršev precej številčne generacije podeželskih otrok deluje dislociran oddelek 
glasbene šole. Ob podpori predstojnice oddelka za družbene dejavnosti, gospe D. Komlja-
nec, občinski proračun zagotovi sredstva za dva nova klavirja; večji gre za pouk v Izoli, dru-
gi pa tamkajšnji podružnici OŠ Vojke Šmuc. Tu se nam pridruži mlada kolegica M. Cilenšek, 
ki zamenja M. Cetin, in uspešno zastavi skupinsko delo z malimi pevci, najprej nastopajo 
kot otroški pevski zbor, kasneje preraste v še danes delujočega mladinskega. 

V Kortah delno poučujem klavir, odvija pa se tudi pouk harmonike, ki jo poučuje F. Plahuta. 
V tem času se šolata od tu tudi flavtiska V. Hrvatin in violončelistka K. Panger, ki pa pouk 
obiskujeta v Izoli. Oddelek deluje eno generacijo, do leta 2000, dokler je dovolj otrok. Med 
današnjimi glasbeniki iz Kort oz. okolice so pianistka Z. Vatovec, kateri sem prva učiteljica, 
in ki nadaljuje šolanje naprej, violončelistka K. Panger, zborovodkinja B. Barać, harmonikar 
D. Delgiusto (sicer učenec F. Plahute v Piranu) in kitarist B. Lamovec v razredu B. Andrejca.

V šolskem letu 2007-08 v mojem razredu zaključi šolanje obetavni učenec K. Mihačič, ki je 
v tem letu prejemnik zlatega violinskega ključa kot najbolj obetaven učenec in nadaljuje 
klavirsko šolanje pri D. Masliuku, nato pa na ljubljanski FF, na oddelku za muzikologijo.

Leta 2008 uspešno tekmujemo na TEMSIG-u v Postojni z duom bratov Skomina, ki se kot 
zadnja na nižji glasbeni šoli šolata 10 let.  Sicer pa sem se tudi z nekaterimi  učenci - solisti 
podajala na tekmovanja, kjer smo dosegali lepe uspehe. Med temi učenci so poleg že ome-
njenenih še J. Cigoj, M. Palčič, V. Vatovec, A. Šlosar, T. Raschini, M. Đorđeska, Z. Vatovec, L. 
R. Zupančič, A. Grzetič. Nepozabna sta bila v klavirskem duu tudi simpatična in navihana 
B. Vatovec in B. Dobrila.

V tem obdobju se vrstijo poletne klavirske šole, najprej s priznanim profesorjem S. Gadži-
jevim. Odkrijemo nekaj izrednih talentov. Kot prva udeleženka iz mojega razreda nastopa 
J. Cigoj. Že na drugi ponovitvi poletne šole izstopa R. Palčič, ki ga profesor v jeseni sprejme 
v svoj koprski razred. Po končani umetniški gimnaziji Roka usmeri na študij v Nemčijo 
(Köln) k profesorju P. Gililovu, nato se specializira za komorno igro s C. Chouom v Avstriji 
(Graz), kasneje študira s K. Orrom na Floridi (ZDA), kjer po zaključenem magisteriju tudi 
dve leti sprejme mesto gostujočega profesorja klavirja in komorne glasbe. Doktorat zaklju-
či pod mentorstvom L. Dedove v Marylandu, nato pa ustanovi zasebni šoli Chevy Chase 
Music in Music School 21. Že deset let vsako poletje v okviru svojega društva Ars Haliaeti v 
Izoli priredi mednarodni poletni tečaj. Sicer pa z družino živi v Virginiji, ZDA.
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Zala Hribar, Nicola Štule, učiteljica Darinka Jug, Lara Reščič,
Martin Zobec, Egor Shagaev, Mihael Zobec, Lucija Nanut, Mia Bubulj,
Mitja Zobec, Anastasia Obradović, Vid Maljevac, Nicolò Bitiči Raschini, Suami Maelle Barut, Adrijus Jasaitis
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Naslednjo udeleženko poletne šole S. Gadžijeva, Z. Vatovec, v svoj razred sprejme mag. A. 
Alavanja Drucker, nato S. Gadžijev na Konservatoriju za glasbo in balet v Ljubljani, nato 
se šola pri A. Kornienko v Avstriji. (Zarja Vatovec, diplomski nastop v Celovcu, mentor: A. 
Kornienko) Po diplomi jo življenjska pot zanese v Švico, kjer opravi magistrski študij pri P. 
Pagny v Bernu, pravkar zaključuje študij na pariški Mednarodni šoli umetnosti in kulture 
– v programu Menedžment uprizoritvenih umetnosti. Je umetniška vodja agencije za pro-
mocijo umetnosti Sonus Nobilis v Zürichu. Z. Vatovec (Peters) si ustvari družino, s katero 
živi v Švici. Kot nov izziv si zada študij orgelske igre. 
V obdobju do leta 2000 potujemo na nepozabne službene ekskurzije (Neum, Frankfurt, Bu-
dimpešta, Praga, Firenze, Elba, Leipzig ...).

Poletna šola 2009 je dala projekt scensko – glasbene uprizoritve glasbene pravljice Peter in 
volk, ki sva jo zasnovali in speljali s kolegico P. Sič Birsa. 

Odmevna je v obdobju, ko mi je zaupano vodenje klavirskega aktiva, poletna šola 2010 s 
prof. C. Tarlo. Tu se spopolnjujeta med drugimi tudi moja učenca A. Grzetič in K. Mihačič. 
Med prijetne spomine sodi sodelovanje z ustvarjalnimi sodelavci. Poleg B. Andrejca in S. 
Turka, ki ustanovita in vodita  naš Jazz band, so tu še S. Horvat, D. Kitić in M. Orlač, M. Gvo-
zdenac, N. Molina, S. Turk, M. Cilenšek in drugi. Nastajajo pustni nastopi.
Duši našega zborovskega petja že vsa leta od devetdesetih naprej sta  K. Babič in M. Cilen-
šek.   Nenazadnje pa je tu M. Gvozdenac, ki je izmed vseh kolegov in kolegic gotovo najbolj 
neutrudna in domiselna. Poleg raznih ansamblov, med katerimi najdlje deluje Etnotok,  na-
stajajo tudi čudovite predstave za najmlajše: Pravljica o Soncu, ki je izgubilo svojo moč; Ko 
bom velik, bom mornar; Osliček Arirang; Časovni stroj; Zverjasec ... 
Ravnatejica M. Gombač, tudi sama nekoč učenka te šole, s posebno naklonjenostjo skrbi za 
izolsko podružnico. V svoji raziskavi odkrije, da je glasbena šola v Izoli starejša, kot je znano 
dotlej; 50. obletnico obeležimo v šolskem letu 2001/02. V ta namen pripravimo cikel koncer-
tov tedanjih in nekdanjih učencev ter seminar z R. Chiccom, mednarodno uveljavljenim 
jazz pianistom, danes tudi profesorjem na jazz akademiji v Gradcu, ki je glasbeno šolanje 
pravtako začel v Izoli. 

Podam pobudo in svoj delež - koordinacijo izvedbe osrednje prireditve. Priznanemu izol-
skemu književniku D. Kralju naročimo libreto, domačemu skladatelju B. Glavini pa glasbo 
za otroško opero Figov top, šaljivo - ironično zgodbo o nikoli doseženem premirju v večsto-
letni vojni med Izolani in Pirančani. Izvedba je zaupana obem zborom naše šole s K. Babič 
in M. Cilenšek v vlogi zborovodkinj, godalnemu orkestru in pevskim, plesnim in igralskim 
solistom kot so R. Bučar, D. Malalan, V. Belšak, G. Tič. Režiserka je K. Pegan, Dirigent M. 
Vatovec. Izvedba zelo odmeva. Celotno prireditev posname goriška zasebna televizija. 
V Piranu delo z izključno našimi učenci še enkrat postavi na oder kolegica A. Vidic nekaj 
let kasneje. 
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Z veseljem si še danes ogledam fotografije, ki me spomnijo na soorganizacijo TEMSIG - dr-
žavnega tekmovanja pevcev v naši dvorani. Med zmagovalci iz razreda prof. T. Grlica je tudi 
današnji kolega, profesor petja in mednarodno priznani predvsem zborovski skladatelj A. 
Makor.

Vsekakor so pri našem delu in uspehih nepogrešljivi kolegi korepetitorji N. Molina, S. Šiško, 
L. Kos, M. Petelin, A. Žunič, N. Paliska in V. Zuppin.

Niti tu ne morem mimo zadnjih dveh let pandemije, ko smo prisiljeni poučevati na daljavo. 
Ob oteženi komunikaciji zaradi tehničnih težav z linijami in slabim zvokom uspemo opra-
viti vse razredne nastope po programu in delovnem načrtu. 

Tako lahko, sicer z enoletno zamudo, izpeljemo organizacijo slovenskih klavirskih dnevov 
v okviru Združenja evropskih klavirskih pedagogov (EPTA) v Portorožu, kjer v projektu 
Narava navdušuje nastopijo tudi moji sedanji trije učenci N. Štule, E. Zuletič in J. L. Fatur.  
Skladbe slovenskih avtorjev L. M. Škerjanca, B. Glavine in E. Adamiča tudi posnamemo v 
Studiu Hendrix Radia Koper.

Darinka Jug,
učiteljica klavirja
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BILO JE NEKOČ …
Pisalo se je leto 1984, ko sem kot učiteljica klavirja prvič vstopila v izolsko glas-
beno šolo. Pred seboj sem zagledala monumentalno zgradbo, v kateri domuje 
glasba, in se počutila zelo počaščeno, da bom lahko poučevala v baročni palači 
Besenghi degli Ughi, eni najlepših stavb v občini Izola. Koncertna dvorana, skozi 
katero vsakodnevno vstopam v svojo učilnico, je biser zase. Stene so poslika-
ne s krajinskimi prizori in prizori iz življenja v preteklosti. Večkrat se vprašam: 
»Kako so takrat živeli v tej palači?«

Začetek mojega poučevanja je bil kar pester. Takratni ravnatelj g. Miran Hasl 
me je zaposlil in zame odprl povsem nov razred. Vpisovali so se otroci različnih 
starosti, začetniki, večina brez predhodnega preizkusa glasbenih sposobnosti. 
Nekateri med njimi doma niso imeli instrumenta. Tako me je v razredu priča-
kalo 24 učencev. Nekaj časa sem učila brez instrumenta. Drobne prstke sem v 
pravilen položaj postavljala kar na mizi. Znašla sem se pred velikim izzivom, saj 
sem si morala razred ustvariti sama.

Zaradi dvoizmenskega pouka na osnovni šoli je bilo naše poučevanje razpeto 
čez ves dan, dopoldan in popoldan, zvečer pa smo imeli še kakšen šolski nastop. 
Učilnice smo ogrevali s pečmi na kurilno olje, zaradi česar je včasih kar neprije-
tno smrdelo, kdaj pa kdaj pa nas je tudi zeblo.

Po dobrih štirih letih sem se z učenko Mihelo Sirk prvič udeležila republiškega 
tekmovanja. Nagrade sva se zelo razveselili, za naju je bila velik uspeh, za šolo 
pa sploh prva za klavir. V tem času sem v razred dobila popolnoma nov klavir, 
ki je bil prvi takšen na šoli, saj smo do tedaj poučevali le na pianinih. Da bi po-
nesli uspehe učencev izven zidov glasbene šole in ker v Kulturnem domu ni bilo 
klavirja, sem kot vodja šole dala pobudo za nakup klavirja za Kulturni dom in 
z njo uspela, saj ga je občina kupila. Klavir dobro služi še danes. Za slavnostni 
koncert ob predstavitvi novega klavirja sem povabila priznanega pozavnista 
prof. Kirila Ribarskega, ki nas je ob soprogini klavirski spremljavi obdaril s svojo 
virtuoznostjo.

... v razredu smo najprej psihologi, 
svetovalci, zaupni sogovorniki 
in šele zatem učitelji.
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Učiteljica Breda Pečnik Božič,                                                                                                              
Savva Mayorskiy, Bole Fatima Azzahra, Valentina Ozimec, Maja Galvani,                                               
Adijan Selemović, Neža Frank, Ana Džimrić, Eva Prodan,                                                                                      
Remi Brhan, Matija Sardoč, Eva Batič, Maja Dudine.
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Na šoli smo imeli nekaj nepozabnih nastopov. Posebej ljubi so nam bili ob zaključku leta 
in nastopi ob obisku dedka Mraza, ko je bila dvorana praznično okrašena in jo je publika 
napolnila do zadnjega kotička. Čutiti je bilo pravo pravljično vzdušje. S sodelavko sva za 
dedka Mraza celo sešili obleko, kučma je bila od mojega moža, sodelavec pa je vlogo dedka 
Mraza s svojim žametnim glasom izvrstno izpeljal in otroke popeljal v čarobni svet, poln 
dogodivščin, ter jih na koncu še obdaril. Za marsikaterega učenca so bila to nepozabna 
doživetja. Danes je žal vse drugače. O tem mi nekdanji učenci radi pripovedujejo, ko se sre-
čujemo, saj imajo na šoli svojo otroke. 

Dolga leta sem spremljala učence trobil sodelavca Zlatka Tote. Še posebej mi ostaja v spo-
minu državno tekmovanje v Dubrovniku, v naši nekdanji državi Jugoslaviji, ker sem prvič 
letela z letalom. Bilo me je zelo strah. Vreme je bilo slabo in letalo je kar nekaj časa krožilo 
nad zelo neprijetnim letališčem. Čakala sem samo trenutek, da stopim na zemljo. Vse to je 
bilo ob povratku pozabljeno, kajti veselja ni manjkalo, saj sva z učencem Dejanom Glamo-
čakom osvojila prvo nagrado.

Lepi spomini me vežejo tudi na praznovanje častitljive 50. obletnice glasbene šole. Želela 
sem, da učitelji obeležimo praznovanje tako, da poiščemo zase nekaj nevsakdanjega, 
neobičajnega, veličastnega, nepozabnega, česar bi se še dolgo spominjali. Podala sem 
se na pot, poklicala nekaj prijateljev, potrkala na vrata sponzorjev in donatorjev. Moja 
angažiranost je bila poplačana. Z zbranim denarjem smo lahko obiskali kar nekaj izvrstnih 
koncertov zlatega abonmaja v Cankarjevem domu. Organizirala sem sprejem pri direktorju 
Cankarjevega doma g. Rotovniku, ki nas je za obletnico počastil s kozarcem penečega vina. 
Po koncertu smo se odpravili še na večerjo. V ozračju je bilo čutiti sproščeno vzdušje, 
bili smo kot uigran tim, se nasmejali in z lepimi občutki vrnili domov. Praznovanje smo 
zaključili z enodnevnim izletom v Benetke. Vsak izmed nas se je vrnil s posebnimi spomini. 
Tudi učenci so bili deležni pozornosti. Povabila sem jih v Cankarjev dom in pri tem pos-
krbela za prevoz, malico in koncert simfoničnega orkestra Slovenske filharmonije. Mnogi 
med njimi so mi povedali, da so prvič v Cankarjevem domu, zato so še toliko bolj uživali, 
ko so lahko v živo poslušali simfonični orkester. Moj namen je bil dosežen. Učencem sem 
ponudila nekaj, kar bi morda kasneje v vsakem izmed njih prebudilo zavest o lepem in jih 
morda napeljalo, da se odločijo za nadaljnje glasbeno šolanje ali vsaj to, da bi kot poslušalci 
še naprej bogatili življenje z glasbo in krepili svojo kulturno zavest.

Leto 2019 je bilo zame in za učenko Stašo Galvani posebno in nepozabno. Bilo je najino leto. 
Odločila se je, da bo glasbeno pot nadaljevala na umetniški gimnaziji v Kopru, kamor je 
bila tudi sprejeta. Še istega leta sva se z ostalimi učitelji in njihovimi učenci ter ravnateljem 
odpravili na Poljsko. Gostovali smo na glasbeni šoli Ignacija Paderewskega v Białystoku. 
Osupnila nas je velikost šole, številne dvorane, izvrstni instrumenti in odlični pogoji za 
poučevanje. Staša si je v prepolni filharmonični dvorani za svoj nastop izbrala Chopinov 
Fantaisie-Impromptu v cis-molu, op. 66, ki ji je izpod prstov izzvenel briljantno. S svojo 
prefinjeno muzikalnostjo, otroško nagajivostjo in dovršeno pianistično igro je navdušila 
in očarala občinstvo. Njen trud, nešteto ur priprav, ponavljanj in piljenja je bil nagrajen 
z burnim aplavzom. Še istega leta je bila prejemnica zlatega violinskega ključa, ki ga šola 
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Po nastopu na Poljskem 
z učenko Stašo Galvani

podeljuje najboljšim učencem. Z zaključnim koncer-
tom, kjer je bila harmonija glasbe povezana z razstavo 
slikarske in kiparske umetnosti ter modernim obliko-
vanjem nakita, je za seboj pustila izjemen vtis in dala 
šoli nepozaben pečat. Še vedno me obišče, in ko sva 
skupaj, radi obujava te lepe trenutke.

Poleg rednega poučevanja sem bila tudi članica občin-
ske komisije za podeljevanje nagrad in priznanj peda-
goškim delavcem, vodja klavirskega aktiva, vodja šole, 
povezovala sem šolo z lokalno skupnostjo pa tudi z žu-
pani sem imela srečo, saj so mi vedno znali prisluhniti.

Preizkusila sem se v organizaciji nastopov in na šolo 
pripeljala komorno zasedbo Trio Luwigano. Ansambel 
je bil dobitnik Prešernove nagrade. Z izbranim progra-
mom nam je priredil prijeten večer. V Izoli je potekal 
bienale sodobnega nakita in za osrednji dogodek sem 
za udeležence pripravila nastop naših učencev. Med 
gosti je bila tudi priznana španska modna oblikovalka 
Agatha Ruiz de la Prada, ki je bila nad lepoto dvora-
ne in koncertom navdušena. Doma je o tem pripravila 
prispevek za španski časopis.

Ko se zdaj ozrem nazaj in brskam po spominu, lah-
ko po dolgih letih poučevanja, lahko rečem, da je moj 
pedagoški opus obširen. Z učenci sem sodelovala na 
številnih nastopih, revijah in srečanjih glasbenih šol 
Primorske, tekmovanjih, snemanjih za radio, koncer-
tih, obletnicah šol. Nekaj učencev je nadaljevalo pot 
na umetniško gimnazijo, med njimi Mihela Sirk, Nika 
Glavina, Temim Petretič, Staša Galvani. 

Še vedno rada z veseljem poučujem, vendar so sedaj 
povsem drugi časi. Doživeli smo tudi pandemijo, ki 
je v učencih pustila otožnost, utrujenost, izgubili so 
vztrajnost, doslednost in natančnost, a tudi željo po 
znanju. Bolj kot prej se prav v tem času zavedamo, da 
smo v razredu najprej psihologi, svetovalci, zaupni so-
govorniki in šele zatem učitelji.
 

Breda Pečnik Božič,
učiteljica klavirja
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PLEMIČI, BOGOVI IN HERETIKI NA PALAČI BESENGHI 
Sedež Glasbene šole Izola, Besenghijeva palača, je stavba, v kateri sem začel svo-
jo glasbeno pot. Ta razkošna mojstrovina izolske arhitekture je name naredila 
takojšnji in nepozabni vtis. Stavba že ves čas svojega obstoja komunicira z ljud-
mi. Nad glavnim vhodom na Gregorčičevi ulici mala kamnita plošča obiskovalcu 
sporoča v latinščini: Pasquale Besengo, iz vesele veje beneških mestnih predni-
kov, je v letu 1775 zaupal oboževani Sveti Trojici ta [dom] in [svoje] potomce

Pasquale Besenghi je bil namreč lastnik stavbe in dedek slavnega pesnika in bor-
ca v Grčiji. Poročil se je z Agnese degli Ughi, pripadnico starodavne florentinske 
družine, ki je omenjena celo v Dantejevi Božanski komediji (La Divina Comme-
dia, Paradiso, Canto XVI). Ko vstopimo, nekaj stopnic kmalu pripelje do mo-
numentalne dvonadstropne dvorane, kjer sem leta 1989 na belem klavirju prvič 
nastopil pred publiko. V notranjem delu dvorane je vse naokoli balkon z leseno 
okrašeno balustrado, kjer je publiki omogočen spektakularem razgled dvorane z 
vrha. Na stenah dvorane so štukaturni okvirji s freskami – vedutami starih po-
krajin, stavb in ladij. Na stranskem delu stropa je šest fresk z zgodbami iz grške 
mitologije. Na prvi sta Apolon in Pan. Apolon, bog sonca in umetnosti, igra na 
liro in tekmuje s Panom, bogom – pastirjem, ki igra na svojo znamenito piščal. 

Ta razkošna mojstrovina 
izolske arhitekture je 
name naredila 
takojšnji in nepozabni vtis. 
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Tamy Rešeta Gornik, Emma Mars, učitelj Nelfi Paliska, Zoja Ulaga.
Maša Šik, Melani Ristovska, Gaja Janowsky Palčič, Živa Gril.
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APOLON IN PAN 

Na drugi je žalostni Dedal z žaro svojega 
sina Ikarja. Dedal je bil atenski arhitekt, ki 
je za kralja Minosa zgradil labirint na Kreti, 
kamor so zaprli Minotavra, grozljivo pošast 
s človeškim telesom in bikovo glavo. Ker 
je Dedal poznal izhod iz labirinta, je Minos 
tudi njega in njegovega sina zaprl v labi-
rint. Da bi lahko pobegnila, je Dedal sebi in 
sinu Ikarju z voskom prilepil peruti in sinu 
prepovedal, da se med letom na svobodo 
čez morje približa soncu, saj bi se zaradi to-
plote vosek raztopil in peruti odlepili. Ikar 
ni ubogal očetovega ukaza, nespametno je 
letel visoko in se smrtno ponesrečil v mor-
ju. Na naslednji freski vidimo Apolona in 
Dafne. Dafne je nimfa, ki jo preganja zalju-
bljeni Apolon. Da bi se mu izognila, jo njen 
oče Ladon spremeni v lovor: njene roke se 
že spreminjajo v rastlino, medtem pa jo ne-
močni Apolon izgubi. 

APOLON, DAFNE IN LADON

Na četrti freski sta Apolon in Marsias. Mar-
sias je igral na piščali tako spretno, da je ho-
tel Apolon vsem dokazati, da je on še vedno 
najboljši. Pomerila sta se na tekmovanju, a 
navodila so zapovedovala, da morata istoča-
sno igrati in peti, kar je Apolon na liri lahko 
počel, medtem ko je Marsias v piščal lahko 
samo pihal, ni pa mogel istočasno tudi peti. 
Zmagovalec tekmovanja je nasprotniku 
lahko storil, karkoli je hotel. Z zvijačo je 
Apolon premagal Marsiasa, ga zvezal za dre-
vo in mu še živemu odrl kožo. Na peti freski 
je Apolon, ki strelja z lokom. Na zadnji pa je 
upodobljena Nioba, mati štirinajstih otrok, 
sedmih sinov in sedmih hčera. Ker se je pos-
mehovala neplodni boginji Latoni, da ima 
samo dva otroka, je Latona ukazala svoje-
mu sinu Apolonu, naj umori vse Niobine si-
nove, hčeri Artemis pa, naj umori vse njene 
hčere. Niobe objokuje smrt svojih otrok in 
se od obupa spremeni v kamen, iz katerega 
večno izvira voda – Niobine solze.
Notranjost stavbe je bila do danes velikok-
rat prenovljena in prilagojena za šolsko 
rabo. Tisto, kar so bile nekoč sobe družine 
Besenghi degli Ughi, so danes učilnice glas-
bene šole, vendar je še mogoče razumeti, 
čemu so bili namenjeni določeni prostori 
ter v katerem delu stavbe so živeli člani dru-
žine in v katerem služabniki. 
Stranski izhod šole je na ulici posvečeni Gi-
ordanu Brunu. Ta ulica vodi od Besenghi-
jeve palače naravnost do izolske cerkve 
Sv. Mavra. Giordano Bruno je bil filozof in 
frater, ki ga je cerkvena inkvizicija obtožila 
herezije in ga leta 1600 zažgala v Rimu, ker 
je bil zagovornik heliocentrične teorije. Mar 
ni ironično, da se ulica, ki pelje do cerkve, 
imenuje ravno po njem?

Nelfi Paliska
učitelj klavirja in korepetitor

Apolon in Pan

Apolon, Dafne in Ladon
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Izola je obdana s turkiznim 
morjem in Alpami v ozadju. 

V Izoli sem začela s poučevanjem klavirja šele septembra 2017. Nisem dobro 
poznala šole pa tudi v Izolo nisem zahajala, zato sta me takoj očarali tako be-
neška palača, ki gosti šolo, kot tudi sama lokacija mesteca. Obdana s turkiznim 
morjem in Alpami v ozadju pričara Izola ob izhodu iz koprskega predora vsakič 
počitniško vzdušje. Pa še sprehod po izrazitih ulicah ali po obrežju nalije ener-
gije in dobre volje. 

Kljub temu resnega dela v razredu in na šoli ne manjka, čeprav z nasmehom in v 
sproščenem duhu. S svojimi učenci napredujemo, z veseljem veliko nastopamo 
na šolskih in javnih nastopih, sodelujemo pri projektih šole, včasih tekmujemo, 
komponiramo, (ne vedno) vadimo, a vsakič pridemo do cilja, saj je želja po zna-
nju in glasbi vodilna moč. 

Na šoli delujem tudi kot korepetitorka. Spremljam učence šestih kolegov in 
otroškega pevskega zbora. S sodelavci smo vzpostavili profesionalno in spošt-
ljivo sodelovanje, a tudi prijateljski odnos. 

Svoje poučevanje na izolski šoli bi strnjeno opisala kot strokovno delo v sproš-
čenem okolju s kar navdušenimi učenci in prijaznimi kolegi, s katerimi se lahko 
včasih v večernih urah še lahkotno zaključi delovni dan.

Vesna Zuppin, 
učiteljica klavirja



Neža Lea Brežan, učiteljica Vesna Zuppin, Tina Turk,
Ema Vončina, Vita Pišlar, Noel Mislej, Rene Frantar,
Anamarija Cencič, Mila Radulović, Adelina Kozelskaya, Kim Korošec, Annamarina Pellegrini
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Bila sem še dijakinja 4. letnika Srednje glasbene in baletne  šole v Ljubljani, ko 
me je tedanji ravnatelj koprske glasbene šole, Borut Logar, spodbudil k ustano-
vitvi oddelka za violino na Glasbeni šoli Izola. To sem občutila kot izziv in hkrati 
možnost, da izberem sebi lastno pot in oblikujem pouk, ki bo omogočil mladi 
generaciji violinistov čim boljše razumevanje glasbe in sodelovanje v orkestrih. 
Za promocijo instrumenta sem poskrbela sama, s predstavitvami najmlajšim v 
vrtcih in osnovnih šolah v Izoli. Začetniška zagnanost se je skozi iskreno željo 
po pedagoškem udejstvovanju in z vpisom na Akademijo za glasbo v Ljubljani z 
leti izkušenj oblikovala v pravo življenjsko poslanstvo. Leta 1996 sem se po nekaj 
letih honorarnega dela redno zaposlila. 

Ob pristnem navdušenju in želji po predajanju znanja so se oblikovale prve ge-
neracije mladih violinistov. Z njimi so rasle tudi moje izkušnje, oblikovali so se 
višji cilji. V prvi generaciji je izstopala takrat petletna talentirana deklica Vida 
Samotorčan, ki sem jo po zaključku šolanja v Izoli uspešno pripravila na spre-
jemni preizkus na Akademiji za glasbo v Ljubljani. Danes predaja svoja znanja 
kot učiteljica violine na glasbeni šoli Laško. Med mojimi učenci, ki so kasneje 
uspešno zaključili študij violine, sta tudi Uroš Bubnič in Katja Dadič, zdaj moja 
sodelavca na oddelku godal Glasbene šole Koper. 

Res je, od prvih korakov do danes je v hipu minilo kar 28 let in v tem času se je v 
učilnici violine šolalo ogromno mladih in perspektivnih otrok. 

Mnogi med njimi so v svet glasbe stopili še v predšolskem obdobju, z metodo 
Suzuki. Spoznala sem namreč, da so prav najzgodnejša leta najpomembnejša za 
razvoj dispozicij in spretnosti, ki kasneje oblikujejo dobrega violinista. Zato sem 
se odločila za izobraževanje na torinskem Talent centru Suzuki, kar mi je omo-
gočilo kvalificirano delo z najmlajšimi. Takratna ravnateljica Marija Gombač 
mi je pomagala, da sem postavila t.i. violinsko pripravnico, kjer sem v manjših 
skupinah poučevala štiri- in petletne otroke. Sama sem v tem videla poseben 
izziv, otroci so prek igre spoznavali osnove violinske igre. Mnogi so z resnejšim 
delom nadaljevali v okviru rednega šolanja, rezultati takega načina dela so bili 
zelo dobri. Ne le na državnih, tudi na mednarodnih tekmovanjih so posegali po 
najvišjih odličjih. 

Do dobrih rezultatov 
prideš s sproščenim delom 
in tudi z zabavo. 
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Med njimi sta danes dva študenta glasbe, violinistka Maša Stopar in Žiga Čopi, ki je kasne-
je nadgrajeval svoja znanja še pri kontrabasu in kitari, trenutno pa študira kompozicijo, in 
dijakinji umetniške gimnazije v Kopru Živa Kralj in Nika Gačnik.

Prav navdušenje nad glasbo ter želja po motiviranju posameznika, da soustvarja v skupini 
in si na tak način bogati glasbene izkušnje, sta me vodila v oblikovanje različnih sestavov: 
od tria in kvarteta do ansamblov violin in manjših orkestrov. 

Dodatna motivacija so tudi seminarji priznanih domačih in tujih violinistov, ki sem jih re-
dno vključevala v izobraževanje učencev.

Zavedanje, da do dobrih rezultatov prideš s sproščenim delom in tudi z zabavo, me je spod-
budilo k oblikovanju poletne šole Godalko, kjer smo s sodelavkami našim učencem omo-
gočile, da so nadgradili svoja znanja in stkali nova prijateljstva. Poletna šola Godalko je 
leta 2019 praznovala 13. rojstni dan. Ta glasbena druženja so vsem ostala v nepozabnem 
spominu.

Sonja Horvat, 
učiteljica violine

Maša Stopar

Poletna šola 
Godalko

Katja Dadič

-  4 6  -

Z B O R N I K  2 0 2 3



Kim Uroševič (modra oblekica), Nikolina Cvijić, Eva Julija Pacek,
Erazem Lev Pacek, Ema Lucija Pacek, Lucija Jerman, učiteljica Sonja Horvat, Ajda Ivančič, Elizaveta Ilienko.
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Katja Dadič, 
učiteljica violine

Moja poklicna pot učiteljice violine se je začela na Glasbeni šoli Izola, prav v učil-
nici, kjer me je za glasbo navduševala moja prva učiteljica violine Sonja Horvat. 
Izredno hvaležna sem za vse izkušnje na glasbeni šoli, tako pri individualnem 
kot skupinskem pouku. Koliko čarobnih doživetij sem bila deležna pri otroškem 
in mladinskem pevskem zboru, v orkestrih, s katerimi sem igrala, in prav tako 
pri različnih glasbenih projektih v okviru glasbene šole. Menim, da me je glasbe-
no šolanje res obogatilo z vrsto lepih spominov, hkrati pa mi je omogočilo splesti 
veliko prijateljskih vezi. In ne samo to. Lahko rečem, da me je glasbeno šolanje 
izoblikovalo kot osebo. S šolanjem sem pridobila delovne navade, natančnost, 
vztrajnost, sposobnost dobrega skupinskega dela, sodelovanja in še in še. Vseka-
kor mislim in iz svoje izkušnje lahko potrdim, da je glasbeno šolanje veliko več 
kot le predajanje glasbenega znanja. Tudi sama želim poklic učiteljice opravljati 
tako, da si bom prizadevala vzpodbujati razvoj prej naštetih lastnosti pri svojih 
učencih. 

Učitelje na Glasbeni šoli Izola sem imela priložnost spoznati z obeh plati peda-
goškega procesa, kot učenka in danes kot sodelavka. Izredno spoštujem njihovo 
zagnanost in delo, s katerim me tudi danes navdušujejo. Svojim učencem želim 
pričarati prostor sprejetosti in razumevanja, z njimi navezati pristen stik, tako 
kot sem bila sama deležna. Mislim, da je to prava pot za najučinkovitejšo predajo 
znanja. 

Tako kot sem bila ob samem vpisu na Glasbeno šolo Izola, sem tudi danes kot 
mlada učiteljica postavljena pred velike izzive, ki se jih tako kot takrat izjemno 
veselim.

... postavljena sem 
pred velike izzive, 
ki se jih 
izjemno veselim ... 
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Zoja Oblak, učiteljica Katja Dadič, Enia Mrdjenović Brajko, Sanea Ugrin, 
Lume Elisabeth Bertrand Saliaj, Meta Ivančič, Meta Valenčič 
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Svojo glasbeno pot na Glasbeni šoli Izola sem sprva začel kot učenec, danes pa 
jo nadaljujem kot učitelj violine. Spomnim se, da sem pouk imel v dveh različnih 
stavbah, kar pa ni bila nobena težava. Pouk violine sem imel v „stari italijanski 
šoli“ Dante Alighieri, nauk o glasbi pa v palači Besenghi degli Ughi. Danes pouk 
v celoti poteka v palači. Veliko mojih nekdanjih učiteljev glasbe je danes mojih 
sodelavcev. Spomnim se nekaterih zanimivih projektov, ki smo jih takrat imeli. 
Najbolj mi je ostal v spominu glasbeno-gledališki projekt Figov top, ki smo ga 
izvajali ob 50. obletnici Glasbene šole Izola. Imeli smo veliko vaj in lep koncert. 
Če se prav spomnim, smo nastopali na Manziolijevem trgu v Izoli.

V zadnjih nekaj letih poučujem violino na Glasbeni šoli Izola. Delo je zanimivo 
in velikokrat tudi naporno. Zanimivo je odkrivati nove načine, vaje in skladbe, ki 
učencem nekoliko olajšajo vadenje. Veliko težje pa je ugotoviti, kako otroke mo-
tivirati. Sam jih poskusim motivirati z različnimi skladbami in igranjem z njimi 
tako na violino kot klavir. Vsaka stvar zahteva svoj čas, sploh pri violini. Vsak 
učenec je drugačen, zato je potrebno pri vsakemu poiskati drugačen, nov pri-
stop k vadenju. Zanimivo je odkrivati violinsko literaturo, ki je pisana za začetni-
ke. Zbirk je seveda dandanes ogromno, samo odkriti jih je potrebno. Velikokrat 
vprašam za nasvet prijatelje violiniste in moje bivše prof. violine.

Zanimivi dogodki med glasbenim šolanjem so nastopi. Učence je potrebno za 
nastope čim bolje pripraviti. Pomembno jim je tudi pokazati, kakšen je odrski 
bonton. Pred vsakim prvim nastopom poskusimo prihod in odhod z odra. Za-
nimivo je, da otroci do neke določene starosti nimajo treme pred nastopanjem. 
Nekateri raje nastopajo, nekateri manj, velikokrat pa je pri učencih ravno nastop 
motivacija za vadenje.

Dvorana, kjer imamo šolske in razredne nastope, je po mojem mnenju ena lepših 
v Sloveniji nasploh.

Uroš Bubnič, 
učitelj violine

Dvorana, kjer imamo šolske 
in razredne nastope,
 je po mojem mnenju 
ena lepših v Sloveniji nasploh. 
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Jakob Cencič, učitelj Uroš Bubnič, Dora Rossetto, Mija Kleva,
Valerija Stolica, Amanda Kabaš, Urška Frančeškin in Eva Grižon.
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Osemnajsto leto je, odkar poučujem violončelo na Glasbeni šoli Izola, kjer sem 
prevzel del razreda od kolega, profesorja Igorja Švarca. V primerjavi z Zagre-
bom, od koder prihajam, je bilo majhno mestece ob morju v mojih očeh videti 
kot manjša četrt. Izola je zame jedrnato opisana z eno besedo – domača. Prav 
tako kot takratni in današnji otroci: s skritim temperamentom, ki prebujen lah-
ko postavi Izolo v prvi plan ne glede na dejavnost, s katero se otroci ukvarjajo. 
V to me je že prvo leto prepričal rezultat z učencem Petrom Samotorčanom ter 
kasneje še s Tajo Jamnik, Katjo Panger, Sočo Kodrič, Ajo Golob, Ano Mittendorfer, 
Špelo Božič, Nino Klobas, Nežo Ivančič in Tinetom Ivančičem. Vse te vrhunske 
glasbenike je dalo tako majhno mesto. Skupaj so »težki« čez trideset nagrad s 
tekmovanj na regijski, državni in mednarodni ravni. Velja omeniti, da med na-
gradami prepričljivo prevladujejo »zlate« oziroma prve nagrade. Skoraj ni bilo 
tekmovanja, na katerem ne bi bili prisotni izolski violončelisti.

Prav tako ni izostalo skupinsko muziciranje. Leta 2010 smo 
ustanovili skupino violončelistov z imenom »Violoncello prin-
cipale« (neuradno so nastopili že leta 2008 v palači Manzioli). 
Velikokrat sem poleg dodatnih ur, vaj in priprav cele noči za 
računalnikom aranžiral note za skupino. Naštel sem približno 
petsto strani materiala. Največje poplačilo za trud mi je bilo vi-
deti veselje in zainteresiranost učencev, ko sem jim po nepres-
pani noči na vajo prinesel novo skladbo, ki sem jo pripravil. Če 
želiš, da uspeh pri skupnem delu pride spontano in traja, je pot-
rebno narediti »klimo« v skupini – z medsebojnimi pogovori, in-
ternim humorjem in nazadnje z nastopi. Refleksijo svojega dela 
opažam nazadnje iz zornega kota kot starš in učitelj lastnega 
otroka, ki ga pripravljamo v upanju na nekoč uspešen odhod v 
svet in samostojno življenje. 

Antonije Hajdin,  
učitelj violončela  

Vse te vrhunske 
glasbenike je dalo 
tako majhno mesto. 

NEŽA IVANČIČ,
PREJEMNICA ZLATEGA VIOLINSKEGA 
KLJUČA ZA ŠOLSKO LETO 2019/20
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Aleksander Ban, učitelj Antonije Hajdin, Alexander Hajdin,
Vita Baruca, Vitan Petrovic, Patrik Sem Cokan.
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VIOLONCELLO PRINCIPALE

Z željo, da bi dodatno motiviral učence, je profesor violončela Antonije Hajdin leta 2010 us-
tanovil ansambel Violoncello Principale, za katerega tudi piše in aranžira skladbe različnih 
žanrov. Ansambel je po zvoku posebnost v skupinski igri z violončeli. Pri aranžiranju so 
bila določena posebna interna pravila glede samega harmoničnega zloga, odnosa med gla-
sovi ter višine glasov. Zaradi teh pravil se bistveno razlikuje od večine ansamblov violončel. 

Ansambel je odmevno nastopal na mnogih prireditvah v Sloveniji in v sosednjih državah 
- na Hrvaškem ter v Italiji. Začetki ansambla segajo v leto 2008. V komorno skupino so se 
vključili violončelisti, nastopali pa so ob klavirski spremljavi. Pod tem imenom so se prvič 
predstavili na skupnem koncertu GŠ Koper in GM Trst v mesecu decembru 2010 v Trstu. 
Od takrat so se nastopi vrstili in skupina je postala znana vedno širšemu občinstvu. 

Od nastopov lahko naštejemo; vsi zaključni nastopi v zadnjih šestih letih (2008 – 2014), Re-
vija orkestrov in skupin v Postojni 2011, Pohod treh generacij v OŠ Livade 2011,  Revija or-
kestrov in skupin v Novi Gorici 2012, nastop v Avditoriju Portorož 2013, nastop na otvoritvi 
Sladka Istra 2013, nastop ob 60. obletnici pediatričnega oddelka Splošne bolnišnice Izola 
2013, nastop na reviji Otroci otrokom 2015. V posebnem spominu bo ostal dogodek, ko je 
skupina leta 2013 za trenutek izzva mednarodno pozornost po koncertu 2cellos v Kopru ter 
dobila dodatno pozitivno potrditev za svoje dosedanje delo.

Violoncello principale predstavlja glede na barvo zvoka posebnost v skupinski igri med 
sebi podobnimi sestavi. Pri aranžiranju zanj je zato potrebno upoštevati določena pravila, 
ki se dotikajo predvsem višine glasov, odnosa med glasovi ter harmonskega gibanja. Zaradi 
vseh teh pravil se bistveno razlikuje od večine ansamblov violončel. Ansambel poleg izol-
skih učencev združuje tudi učence in kolege iz Pirana, Kopra in Ankarana – t.i. »operativna 
baza« je bila v Izoli na glasbeni šoli.

V enajstih letih so se člani skupine ves čas menjavali. Medtem ko so starejši zaradi študija 
odhajali, so mlajši prihajali. Ne moremo pa mimo zanimivega dejstva, da so si vsi nekdanji 
in sedanji člani skupaj z marljivim delom kot solisti priigrali več kot 40 priznanj in nagrad 
z regijskih, državnih in mednarodnih tekmovanj v Sloveniji in v tujini. Ne glede na tekmo-
vanja in nagrade ansambel Violoncello principale ustanovljen z dodatnim ciljem – je bil 
dati priložnost mlademu glasbeniku, da lahko ostane v stiku z glasbeno šolo po zaključeni 
osnovni stopnji kot tudi, če nadaljuje na umetniški gimnaziji oziroma vzporednem glas-
benem izobraževanju. Na ta način mladostnik naprej razvija svoj občutek za vrednote, iz-
menjujejo se znanja in izkušnje ter se še naprej spodbuja timsko delo. Zahvaliti se moramo 
vsem učencem, ki so bili del te zgodbe: Peter Samotorčan, Katja Panger, Patricia Lapajne, 
Taja Jamnik, Elena Kanjir, Valentina Kordič, Sara Mašič, Ana Andrejašič, Vitan Košpen-
da, Tilen Babnik, Dunia Sahir, Soča Kodrič, Rudi Krže Volčič, Maša Mlakar, Aja Golob, Ana 
Mittendorfer, Hana Požrl, Kristina Tominec, Neža Ivančič, Lia Calcina. Nenazadnje velika 
zahvala gre tudi pianistom, ki so igrali v tej skupini. Od učencev in dijakov so to David Flor-
jančič in Maja Filipčič, profesorji, ki so nam kot zavezniki s svojo požrtvovnostjo nesebično 
pomagali vsa ta leta delovanja, pa so: Aleksandra Alavanja Drucker, Lada Kos, Vesna Zup-
pin, Ana Žunić, Selma Chicco Hajdin, Divna Jandrić, Sanja Šehić, Nena Rion. 
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Na GŠ Koper sem se zaposlila avgusta, leta 2007. Spominjam se vročega poletne-
ga dopoldneva, ko sem prvič prestopila prag skrivnostne Besenghijeve palače, 
kjer gosti izolska podružnična šola. Majhen kolektiv učiteljev je na prvem uvod-
nem sestanku ob pitju kave sproščeno sestankoval in razglabljal o vseh podrobno-
stih ter sestavil letni delovni načrt za prihajajoče šol. leto. Bila sem zelo navdušena 
nad prijaznostjo nekaterih posameznikov, kolegov, z nekaterimi sodelujem še danes.

Na delovnem mestu učitelja flavte je pred mano delovalo veliko flavtistov-peda-
gogov, a večina le za kratek čas.

Z zaposlitvijo na glasbeni šoli Koper in polna pričakovanj sem si nadvse želela 
spoznati ljudi, tiste prave ljubitelje, ki jim glasba in kultura pomenita kaj več kot 
zgolj profesionalno pedagoško pot.

Na svoji pedagoški poti si želim, da bi učencem približala čudoviti svet glasbe, 
da jih bo glasba v življenju radostila in osvobajala, da bodo izostrili posluh tudi 
za druge umetnosti (slikarstvo, ples, gledališče, arhitektura, literatura, poezija …), 
saj je to nekaj, kar človeka ne pusti ravnodušnega in ga naredi čutečega! V bodo-
če bomo še kako potrebovali ljudi z visoko razvito empatijo in zavestjo.

Kot v družbi na splošno tako tudi pri svojem delu opažam, da se izgublja potreba 
po muziciranju, iskanju čustva v glasbenem motivu, vsesplošnem izražanju in pou-
stvarjanju. Moj pedagoški pogled se je zaradi omenjenih dejstev spremenil in upam, 
da prilagodil novim generacijam otrok. Vse težje je privzgojiti srčnost in predanost 
delu, vztrajnost, ustaljene delovne navade, moralo in etiko. Menim, da ima prav 
vsak otrok potrebo po izpolnitvi lastnih potencialov, ki pa so navsezadnje ključ do 
osebne sreče ter svobodnega odgovornega človeka. Spremenil se je čas, spremenil se 
je »človek«, potrebe, vrednote … spremenili so se naši učenci ... Zato bo treba spreme-
niti tradicionalno formo individualnega instrumentalnega pouka. 

Bila sem zelo navdušena 
nad prijaznostjo nekaterih 
posameznikov, kolegov, 
z nekaterimi sodelujem še danes.
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Ker poučujem vedno mlajše učence, sem opazila, da raje prihajajo na ure flavte, če jih zdru-
žujem v skupine. Tako hitreje napredujejo, bolj so vztrajni, imajo višjo delovno etiko, hkrati 
pa razvijajo tudi socialne veščine! Didaktično sem pouk flavte oblikovala s poudarkom na 
različnih področjih: razvijanju pljučne kapacitete (preponskemu dihanju), vzpostavljanju 
pravilne telesne koordinacije, razvijanju fine motorike, oblikovanju tona, ritma, artikulaci-
je ... petju oz. solfeggiranju, skupinskem muziciranju v komornih sestavih itd. Moji učenci 
redno sodelujejo na šolskih in izven šolskih nastopih, z učitelji korepetitorji prirejamo raz-
redne nastope, občasno sodelujemo tudi v drugih projektih, komornih sestavi, pravljicah, 
ansamblu flavt z drugimi učitelji in učenci.

Nekaj izjemnih posameznic flavtistk je vztrajalo in zaključilo 8. razred flavte, torej višjo 
stopnjo osnovnošolskega glasbenega izobraževanja, nastopale so na večjih šolskih nasto-
pih, sodelovale v pihalnih orkestrih, komornih zasedbah in se udeležile tekmovanj, za kar 
sem neizmerno hvaležna!

Pomemben del pedagoškega poklica je tudi samoizobraževanje, ki me vedno napolni z en-
tuziazmom in razbije vsakodnevno pedagoško rutino. To je »neplačana« vzporednica moje-
ga življenja, izraz čiste ljubezni do glasbe in mojega dela.

S hvaležnostjo v srcu in upanjem v prihodnje si želim večjega števila navdušenih otrok, 
dobro uglašen kolektiv, ustvarjalno prestrukturiranje pedagoškega dela, pouk piccola v 
višjih letnikih flavte in simfonični orkester, kar bi bil velik doprinos h kultiviranju mojih 
najdražjih učencev flavte.

Špela Molek, 
učiteljica flavte
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Urška Božič, Lara Cetinski, Eva Džamastagić, Linda Rossetto,
Martina Jerman, Valentina Slama, Blanka Rossetto,
Eva Cencič, Dalanda Šorli, Aja Koblar, učiteljica Špela Molek,
Maša Sušnik, Zala Margon.
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PEDAGOŠKO POPOTOVANJE

Pred več kot dvajsetimi leti sem prišel na koprski Center za glasbeno vzgojo po-
učevat klarinet v Glasbeno šolo Izola. Niti slutil nisem, da bom moral kot klari-
netist poučevati tudi saksofon. Kljunasta flavta je bila nekako bolj sprejemljiva, 
ker velja kot osnova za najmlajše začetnike, ki se potem odločijo za klarinet ali 
saksofon. Ampak da bom poučeval saksofon!? Tako sem v letu, ko sem se pospe-
šeno ukvarjal s slovenščino, zame povsem novim jezikom, udeležil organiziranih 
izobraževanj za različne inštrumente. In zgodilo se je, da sem od blizu spoznal 
saksofon. Začeli so se nizati uspehi in moja prva učenka na saksofonu, Larisa 
Marjanovič, je tako prva nadaljevala šolanje na srednji stopnji, nato pa magistri-
rala na Akademiji za glasbo v Ljubljani in je danes uspešna profesorica saksofo-
na. Za njo je prišla Lara Frank, študentka na Konservatoriju v Trstu.

Nekoliko pozneje sem spoznal, da tako rekoč »lahka« kljunasta flavta v resnici 
sploh ni tako zelo enostavna. Ponovno sem se udeležil izobraževanja, tokrat za 
flavtico. Odprl se mi je povsem nov in drugačen pogled na ta »preprost« inštru-
ment. Lahko bi rekel, da sem odkril nov svet! Z učenko Ano Birsa Krušec sem 
naredil velik premik v svojem pedagoškem delu. Sprva prejemnica zlatega vio-
linskega ključa Glasbene šole Koper, nato dijakinja Konservatorija za glasbo v 
Ljubljani in sedaj uspešna študentka na Akademiji za glasbo v Ljubljani. 

Poučeval sem tudi odrasle učence. Še ena dobra izkušnja, ki mi je dala vedeti, 
da je poučevanje odraslih nekaj povsem drugega kot poučevanje otrok. Zanje 
pomeni učenje sprostitev in umik od vsakdanjega življenja ... In kako zelo so hva-
ležni za ves trud in čas, ki jim ga nameniš.
Oh, seveda, da ne pozabim! Sem učitelj klarineta. Nekatere mlade klarinetiste 
sem spremljal do konca šolanja osnovne glasbene šole, nekatere sem usmeril na 
umetniško gimnazijo in upam, da bodo nadaljevali s študijem na akademijah ... 
Med njimi je tudi Caroline Ulaga, ki je mimogrede tudi prejemnica zlatega violin-
skega ključa Glasbene šole Koper, pa Aljoša Kitić … 

... mi smo tisti, ki se jim popolnoma 
in z vso pozornostjo prepustimo 
in jih sprejmemo iz oči v oči.    
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Dodatno, lahko bi rekel vseživljenjsko izobraževanje sem pridobival še v drugih sferah kul-
ture. Ustvaril sem glasbo in igral v monodrami Ljubimka z igralko Urško Bradaškja, snemal 
sem pravljice v evropskem projektu za Kulturno izobraževalno društvo PiNA, igral sem v 
različnih ansamblih, kot je recimo kvintet klarinetov in v pravljičnem ansamblu s sodelav-
ci. Verjamem, da bom igral še mnogo let, vse dokler mi bo zdravje to dopuščalo.

Nenazadnje naj omenim še eno, najpomembnejšo in najlepšo izkušnjo, ki sem je bil deležen 
in jo sedaj lahko projiciram v delo z otroki: opazovanje, spremljanje, učenje … ob odraščanju 
lastnih otrok. Neprecenljivo! 

Zagotovo vem, da je vsak učitelj tak pedagog, kolikor se je pripravljen učiti in kolikor je 
željan sprejemati nova znanja.

   

Dušan Kitić, 
učitelj klarineta in saksofona
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Timotej Kirn, Richard Hartner, učitelj Dušan Kitić, Brina Kristina Brežan,                                                   
Lea Stefani, Maša Eva Veznaver, Neža Lovrič, Marina Bilić                                        
Gregor Peroša, Taja Dončič, Diana Černec, Tea Lenarčič, Vasilij Fičur Dorošenko.
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Pred dobrimi desetimi leti sem se še kot mlad učitelj kitare septembra 2010 zaposlil 
na izolski podružnici Glasbene šole Koper. Za sabo sem imel že večletno pedagoško 
izkušnjo pri Glasbeni matici v Trstu.

V novem delovnem okolju sem se takoj znašel, saj so me kolegi, učenci in njihovi 
starši lepo sprejeli. Tudi baročna palača Besenghi degli Ughi v beneškem stilu iz 18. 
stoletja, v kateri šola domuje, me je očarala. Zvoki raznih glasbil, ki se v njej in okoli 
nje prepletajo in razlegajo, ji dajejo poseben čar. Odlična akustika dvorane v prvem 
nadstropju, v nekdanjem visokem salonu, ki ga obkroža, v drugem nadstropju ga-
lerija, je idealen prostor za koncerte in šolske nastope. V sobah, ki obdajajo dvorano, 
so v dveh nadstropjih razporejene učilnice. Tudi sama lokacija stavbe v mestnem 
zgodovinskem jedru, ki ga z mogočno cerkvijo sv. Mavra obvladuje z vrha, od koder 
sega pogled do pristana in bližnje okolice, ustvarja idealne pogoje za dobro počutje 
in za opravljanje svojega dela. Vse to potrjuje, da je bila izbira njene namembnosti 
pravilna.

V tem relativno kratkem obdobju se je zvrstilo že nekaj mladih generacij, s kate-
rimi sem imel veliko zadoščenj. Moje prve učenke in učenci so sedaj že dekleta in 
fantje. Moje kitaristke in moji kitaristi so se udeležili raznih tekmovanj in odnesli 
lepe nagrade. Sodelovali so v orkestru Etnotok pod vodstvom Mirjane Gvozdenac, 
s katerim so se udeležili tudi tekmovanj v tujini. Nastopali so v različnih komor-
nih zasedbah z violino, flavto in klarinetom s pomočjo mentorjev profesorjev Sonjo 
Horvat, Špelo Molek in Dušanom Kitićem. Redno sodelujejo v šolskem kitarskem 
orkestru, ki ga vodi Svetlin Markov.

Učenci sodelujejo pri izvenšolskih nastopih na občinskih prireditvah in se aktivno 
vključujejo v pobude izolskih osnovnih šol.

Učenec Tadej Časar je ob zaključku šolskega leta 2015/2016 za uspešno delo in 
vsestransko aktivnost prejel nagrado zlati violinski ključ. Bil je zelo nadarjen in 
požrtvovalen: sodeloval je v šolskem otroškem in nato mladinskem pevskem zboru 
in se že preizkusil s kompozicijo. Na zaključnem nastopu svoje učne poti na GŠ Izola 
je med drugim zaigral tudi svojo skladbo. 

V vseh teh letih smo kot aktiv 
organizirali številne pobude, 
ki samo bogatijo in popestrijo 
šolsko ponudbo.    
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Učitelj Bojan Kuret, Miha Rebec, Karin Podbevšek, Arnika Marancin, Vid Lovrič,  
Sofija Budisha, Eva Lina Benedetti, Maj Milavec, Kim Uroševič, Kasper Sinožić,  
Elia Makovac, Julija Barač, Tai Vikić, Ian Kaše,                                                                                                     
Bor Bubnič, Mia Koblar, Gal Božič, Klemenc Fran, Maksim Stolica.
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Vse to ostaja zakoličeno v lepem spominu. Nepozabni so razredni nastopi, posebno tisti zaključni, ki 
jih organiziram v cerkvi Sv. Marije Alietske ob Manziolijevem trgu. Akustika, svetloba in zbrana kon-
templacija, ki obide vsakega posameznika v notranjosti cerkve, omogoča posebno doživljanje nežnosti 
in očarljivosti čistega zvoka strun, ki zveni in se preliva v prostoru, kjer nastaja. Za razpoložljivost in 
priložnost takega doživetja se iskreno zahvaljujem gospodu župniku Janezu Kobalu in izolski župniji.

Tudi delo v aktivu kitare, ki ga trenutno vodim, mi daje zadoščenja. V vseh teh letih smo kot aktiv 
organizirali številne pobude, ki samo bogatijo in popestrijo šolsko ponudbo. Med te prav gotovo izsto-
pa druženje učencev. Z avtobusnim izletom so se učenke in učenci udeležili več zanimivih koncertov. 
Med drugim so bili na kitarskem festivalu v Pordenonu, kjer so tudi nastopili, in v HNK Ivana Zajca na 
Rijeki, kjer so imeli redko priložnost prisluhniti izrednemu koncertu za kitaro in orkester. Poleg tega 
redno organiziramo seminarje, delavnice, tečaje, predavanja, izobraževanja, koncerte itd.

Bojan Kuret, 
učitelj kitare

Tadej Časar,  
Prejemnik Zlatega 
Violinskega Ključa 
2015/16

foto: Katarina Felluga
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MOJIH 30 LET POUČEVANJA HARMONIKE NA GŠ IZOLA

Nikdar ne bom pozabila tistega dne, ko mi je ravnatelj Borut Logar s ponosom raz-
kazal palačo Besenghi degli Ughi, v kateri je glasbena šola Izola. Pisalo se je šolsko 
leto 1992/93 in v tej prelepi šoli sem začela poučevati štiri oddelke nauka o glasbi 
in dva oddelka pripravnic. Vsakič, ko sem vstopila v šolo, sem dobila kurjo polt od 
vzradoščenosti. Priznam, da še danes zagreto vstopam in komaj čakam, da odprem 
izrezljana vrata dvorane. Že naslednje šolsko leto, ko sta se kolegici Kristina Babič 
in Sindija Šiško vrnili s porodniškega dopusta, sem dobila svoj prvi razred harmo-
nik, petnajst učenk in učencev: Valentino, Irene, Marto, Eleno, Seada, Marka, Nika, 
Izidorja, Slavišo, Bojana, Patrika in kar štiri Petre. Eden od teh Petrov, Kaligarič, še 
vedno igra harmoniko v skupini Vruja, pri meni se je šolal 10 let. 

Valentina Vočanec pa poučuje glasbo na Osnovni šoli Škofije. Učenci so veliko vadili 
in nastopali, starši pa so vedno imeli čas, da jih skupaj z glasbili vozijo na vse možne 
nastope. Učitelji smo parkirali kar v senci okoli cerkve Sv. Mavra ali po Levstikovi 
ulici, in to brezplačno. Vozili smo se z 'jugoti', hrošči, 'clioti', trabanti in golfi. Po vsaki 
podelitvi spričeval smo vsi skupaj šli k Dorotu nekaj pojest in se pogovarjat. Da-
našnji moderni pametni posameznik ne more verjeti, da smo tako nedigitalni sploh 
lahko preživeli en dan pouka.

Učenci so vedno radi igrali skupaj v različnih sestavih: duo, trio, kvartet harmonik, 
kvintet Flacc (Asja Hercegovac - flavta in kvartet harmonik), kvintet Flacc II (naša 
sedanja kolegica Erika Dujc - flavta in kvartet harmonik), tekmovali so kot solisti in 
v komornih skupinah ter dosegali druge in tretje nagrade, igrali so po vaseh izolske-
ga zaledja, v Trstu, Miljah, Velenju, v izolski stolnici, na Dnevu odprte meje v Hrvati-
nih, na otvoritvah razstav kulturnega doma Cetore, na mednarodnem harmonikar-
skem tekmovanju v Pulju, na slovenskih regijskih tekmovanjih in še kje. 

Če je bilo potrebno, so prihajali vsak dan v glasbeno šolo. Pouk v osnovni šoli je bil 
dvoizmenski in tudi mi smo poučevali malo dopoldne in malo popoldne. Irene Kru-
lčič, Valentina Vočanec, Peter Kaligarič in Niko Stojanović so v kvartetu harmonik 
igrali skupaj kar sedem let. Še zdaj smo občasno v kontaktu. Kje? V viber skupini!  
In pripravljajo se, da bodo spet skupaj zaigrali. To so bila zlata devetdeseta leta.

Vsakič, ko sem vstopila 
v šolo, sem dobila kurjo polt 
od vzradoščenosti.    
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V novem tisočletju je prva garnitura učencev končala šolanje, saj so igrali že 10 let. Število učen-
cev, ki bi se zares posvečali glasbi in igranju na harmoniko je nekoliko upadlo. Harmonika je 
specifično glasbilo, ki zahteva veliko. Težko jo je obvladati, v kolikor se ji ne posvečamo vsak 
dan z vso dušo. V sebi skriva tri glasbila, saj leva roka igra dva inštrumenta. Najlažje jo primer-
jamo z orglami z več manuali in pedalom. Ima še dodatno komponento zraka – bazo vsega: 
lepega tona, artikulacij in fraziranja, ki jo mora obvladati leva roka. Potrebno je imeti telesno 
moč, spretno levo roko in vztrajno dušo, ki te motivira. Pot je dolga. Ampak ves čas v objemu!

Spomnim se desetine učencev, ki so samo poskusili igrati harmoniko. Nekateri tri mesece, ne-
kateri pol leta. Bila sem zabavna učiteljica, lepo je bilo obiskovati ure, dokler niso razumeli, da je 
potrebno vaditi doma, nastopati, pripraviti izpit – takrat ni bilo več tako zabavno. Najlepši tre-
nutek v našem poklicu je, ko ti mlado bitje potrka na vrata, vstopi, objame harmoniko, pozabi 
na ves svet in zaigra. In naročje harmonike je pravšnje za vse možne izpovedi. Poučevanje »ena 
na ena« razen čarobnosti prepuščanja in predaje glasbi vsebuje tudi pasti, če starši preveč po-
puščajo in dovolijo odločitve otrokom, saj tega niso sposobni. Veliko nekdanjih učencev pove, 
da jim je žal, ker starši niso vztrajali in so jim dovolili, da šolanje prekinejo. V tej zgodnji dobi je 
pomembno, da začetek pride do konca, ki pokaže rezultat, vmes pa se zgodi kombinacija zaba-
ve in trdega dela. Obenem istočasno menim, da je nujno, da vsak otrok dobi intenzivno glasbe-
no izobrazbo vsaj tri mesece ali pol leta. Da se ozvoči, da zapoje, zaigra, da mu telesce zavibrira 
od zvoka, da začuti moč glasbe. Začetek nečesa novega, trud, postopno odstiranje tonskih barv, 
vzpostavitev delovnih navad, spoznavanje obnašanja na odru in splošno na kulturnem dogod-
ku, veselje ob izpolnjenih pričakovanjih so zlata vredni in nakažejo nadaljnjo pot ali prekinitev 
le-te. Tudi prenehanje glasbenega šolanja je za nekoga res prava pot. Prej, ko izvemo, kaj nam 
je všeč, prej bomo to počeli in bomo srečni, mar ne? Niso vsi otroci bodoči glasbeniki, slikarji 
in igralci. Pomembno pa je, da se preizkusijo v tem, da sami začutijo, ali so na pravi poti. Samo 
v glasbeni šoli so otroci deležni pouka ena na ena. Mi smo tisti, ki se jim popolnoma in z vso 
pozornostjo prepustimo in jih sprejmemo iz oči v oči. Tisti čas, ki ga otrok posveti prihodu v 
glasbeno šolo, učni uri, vadbi, napredku, nastopom, ni izgubljen. Ostane v globinah in spet za-
vibrira čez toliko let, ko nekdanja učenka z roko v roki pride v glasbeno šolo s svojim otrokom. 
In potem skupaj obiskujejo koncerte, muzeje, galerije in predstave, kar za nas, učitelje glasbil, 
pomeni, da je cilj dosežen.

V tem milenijskem obdobju so zaživele sledeče komorne skupine: duo harmonik Doris Ček in 
Matej Paliska, duo Luka Lovrečič – trobenta in Valentina Vočanec - harmonika, duo Jaka Klun 
– kitara in Aleš Strcaj – harmonika, duo harmonik Tjaša Jazbec in Jaka Hudales, Trio Mihael 
Solar  – harmonika, Jernej Krampf – pozavna in Jakob Malovac – bobni in duo harmonik Jaka 
Hudales in Martin Perič.

Šolsko leto 2008/09 je pripeljalo nove upe: vpisali so se Sara Benčič, Timotej Korenika, Amar 
Sikirić in Mark Jakomin. Kasneje, v svojem 4. r., so začeli igrati v Ustvarjalni skupini Etnotok, ki 
se je posvetila izvedbam ljudskih pesmi. Sara je vztrajala vseh 6 let. 

Šolsko leto 2012/13: 25. 4. 13 Mednarodno tekmovanje v Pulju: Sara Benčič, kategorija B2: 80,73 
točk-srebrno priznanje, Mark Jakomin, kategorija B2: 84,27 točk-srebrno priznanje.
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Nemolat z učiteljico - 
nastop na dvorišču pred Sončno dvorano

Kvartet harmonik v miljski stolnici, 
na predbožični večer leta 1996

Trio harmonik: Sara, Erin in Jan  
v šolskem letu 2021/22

Matija Klemenc in Klemen Gačnik

Učenci harmonike v šolskem letu 1993/94
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Erin Kočevar, Jan Petrucci, učiteljica Mirjana Gvozdenac, Celeste Annabella Krajnik, Anton Božič, 
Matvijenko Matija Iličić, Blaž Frank, Saša Krička, Sara Arban

-  6 7  -

Z B O R N I K  2 0 2 3



V šolskem letu 14/15 je 6. r. končal Eldin Subašič, učenec, ki se je največ trudil v vsej zgodovini 
mojega poučevanja. Naslednji, ki so razred harmonik obogatili, so bili zabavni Analara Krbav-
čič Brečevič, Klemen Gačnik, Matija Klemenc in Novak Hajduković, ki so že v 2. r. samoiniciativ-
no želeli igrati v Magnetnem bendu. Pa sem razdelila vsakemu en ton in bili so srečni. V pavzah 
so se vrteli na stolih in se smejali. Publika še bolj. 

Sara Arban, Erin Kočevar in Jan Petrucci so trije nadarjeni glasbeniki, ki so se vpisali leta 15/16 
in so kandidati za nadaljevanje šolanja na naši UG Koper. Čez dve leti bomo izvedeli, ali se bodo 
odločili za to lepo umetniško pot. Tai Trunkl Abram je prišel začasno, saj ni mogel igrati sakso-
fona, dokler se mu zobje ne uredijo, in – ostal. 16. 4. 2016 so Matija Klemenc in Klemen Gačnik 
prejeli zlato priznanje na regijskem tekmovanju na Vrhniki. 

Bend Nemolat, v katerem so igrali Klemen Gačnik, Matija Klemenc, Tai Trunkl Abram in Novak 
Hajduković, je v šolskem letu 2016/17 izvajal filmsko in pop glasbo. 

V naslednjem šolskem letu se je ansambel razširil in pridobil še Saro Arban, Erin Kočevar in 
Jana Petruccija. Z Gorazdom Radojevičem (Sound Research) so posneli pop skladbo A si se pog-
ledu v špego (Ai se eu te pego) na sosednjem dvorišču Sončne dvorane. Zatem pa je Nemolat 
postal kvartet, v katerem so igrali Sara Arban, Erin Kočevar, Tai Trunkl Abram in Jan Petrucci.

 V šolskem letu 2017/18 se je vpisal Arne Karbič, učenec, ki me je največ inspiriral, da zapišem iz-
mišljarije in da pišem skladbice. Arne si je želel izmišljevati in midva sva se optimalno ujela. Ta 
sreča je neponovljiva. Tistega, čemu rečemo lestvica, dolgo ni maral. Doma se nikakor ni mogel 
spomniti, da je potrebno tisto povaditi. Ko pa se je enkrat odločil, se naučil in zaigral tisto, je 
ugotovil, da tisto ni nič takega, izmišljarije pa so daleč, daleč zanimivejše. Arne bo pastir, je re-
kel. Zato je po štirih letih odveslal zelenim travnikom naproti. Zdaj si med treningom veslanja 
izmišljuje zgodbe.

In smo v sedanjem času! Pred 30 leti je bilo vpisanih petnajst učencev, zdaj sedem. In prav vsak 
od njih ima vsako popoldne neko drugo obveznost in sploh nimajo prostega časa. Najmlajši, 
Jaka Soldatić, ima tako lep ton, da nihče ne verjame, da je komaj drugi razred. Zelo rad poje v 
našem otroškem zboru. Tudi to pomaga pri spevnem igranju cantabile. Potem so tu Matteo 
Štule, Celeste Annabella Krajnik, ki je zelo izboljšala ton in začela z veseljem vaditi. Saša Krička 
je izjemno nadarjen. Kar sam pobere neko skladbo z youtuba in jo zaigra. Zadnji »cover« boste 
slišali na našem zaključnem nastopu. Vljudno vabljeni. Erin Kočevar, Jan Petrucci in Sara Ar-
ban so že 6. r., igrajo v triu in kvartetu Flacc (zgodovina se ponavlja) skupaj s flavtistko Anasta-
sijo Radišić iz razreda Špele Molek. 

Nekateri od njih so nastopili na koncertu ob 70. obletnici Glasbene šole Izola. Ob naslednji oble-
tnici bo nekdo drug pisal svoje začetne vtise, jaz pa bom poiskala Arneja pastirja, saj sva se 
zmenila, da bova, ko dočakam 'penzijon', skupaj igrala ovčkam in si še naprej izmišljevala.

 
Mirjana Gvozdenac,  

učiteljica harmonike
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Je biti učitelj le poklic,
 je tudi poslanstvo ali zgolj 
služba v javnem sektorju?
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Šolski prag sem kot »učitelj« prvič prestopil še kot 20-letni študent Akademije za 
glasbo ob honorarnem delu v slovenskih profesionalnih orkestrih. V tem obdobju 
sem dojemal delo učitelja kot službo kjer le predajaš naučeno znanje naprej mlaj-
ši generaciji. Po začasnih nadomeščanjih na različnih glasbenih šolah po Sloveniji, 
med zadnjimi bila tudi koprska šola z obema podružnicama, pa me je delovno okolje 
kaj hitro prisililo, da sem začel priučeno znanje razvijati in nadgrajevati. 

Ob zaposlitvi na GŠ Koper – podružnica Izola (2005) je bil oddelek nizkih trobil v 
kategoriji deficitarnih instrumentov kljub dolgi tradiciji pihalnih orkestrov na tem 
območju. Z željo po uveljavitvi trobilnega oddelka smo z učenci pričeli s predstavit-
vami po osnovnih šolah ter s številnimi projekti navduševati šolsko okolje. Počasi je 
razred rasel in z njim tudi uspehi, katerih je bil deležen tudi šolski pihalni orkester. 

Biti učitelj v glasbeni šoli postaja izziv, kako motivirati učence do te mere, da ob 
poplavah obšolskih dejavnostih instrument ne zaide v zadnji plan, obisk pouka pa 
priložnostno srečanje z učiteljem. Predvsem pa lahko učitelj ob sproščenem pouku, 
če se ne jemlje preveč resno, tudi učence navduši.

Trobilni oddelek v Izolski glasbeni šoli je v rekreativni kondiciji in kot gejzir z mine-
ralno vodo. Tudi, ko ne bruha vrele vode in pare v zrak, na površini nagajivo brbota-
jo mineralni mehurčki.

Torej, kaj je biti učitelj ... Biti predvsem učenec svojih učencev in si dovoliti, da z nji-
hovo pomočjo dnevno odkrivaš občutek poslanstva pri svojem delu.

Mirko Orlač,  
učitelj trobil
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Učitelj Mirko Orlač,
Leon Božič, Marin Misdaris Ruminski, Jan Cencič, Leo Petrucci,
Klei Sinožič, Blaž Pišlar, Anže Lorencon, Aleksander Grohar,
Nika Kovač, Elizabeta Crnica, Elias Kozlovič, Dane Kljun
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Nastop šolskega pihalnega orkestra GŠ Izola na novoletnem koncertu
Pihalnega orkestra Izola 21. 12. 2007. Dirigent Zlatko Tota.

Šolski pihalni orkester podružnice Izola na zaključnem koncertu v
Besenghijevi palači 28. maja 2014. Dirigent Mirko Orlač.
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V Izoli poučujem od leta 2012. Baročno palačo, v kateri domuje glasbena šola, sem 
poznal že od prej zaradi občasnih gostovanj. Sedaj, ko pogosteje vstopam v njene 
zgodovinske prostore, ima zame poučevanje prav poseben čar. Posebnost, ki je dru-
god v Sloveniji ni, je tudi bližina morja, ki omogoča kratke sprehode za zbistritev 
misli in nove navdihe, ideje. Žal pa ima zgodovinska stavba tudi svoje slabosti. Na 
primer neprimerno akustično izolacijo, ki je posebej izrazita in moteča prav pri po-
uku tolkal. Z leti se je ponudila možnost nove lokacije in tolkalisti smo se preselili 
v staro italijansko šolo, nekaj sto metrov stran od Besenghijeve palače. Sedaj s svo-
jim muziciranjem ne motimo več učencev, učiteljev in ne nazadnje sosedov in lahko 
igramo tudi glasno, kar tolkala včasih pač zahtevajo.

Ukvarjati se z glasbo je čudovito, obenem pa je to tudi zelo zahtevno in občasno tudi 
utrudljivo delo. Za vsak uspeh je treba garati in to velja tako za učence kot tudi za 
učitelje. V poučevanju tolkal najdem svoj red, veselje, navdih in zadoščenje. Učenci 
so delavni in motivirani, svojo kopico inštrumentov imajo resnično radi, uspešno 
nastopajo, z veseljem igrajo v pihalnih orkestrih, sodelujejo pri številnih projektih 
glasbene šole, redno se udeležujejo državnih in mednarodnih tekmovanj, s katerih 
se vračajo z novimi izkušnjami in številnimi nagradami. Predvsem pa so srečni, da 
so lahko glasbeniki, kar je največja nagrada za vsakega učitelja.

 
Tomislav Hmeljak, 

učitelj tolkal
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Ukvarjati se z glasbo je čudovito.

Matija Benčič Matić,
prejemnik zlatega  
ključa 2022/23
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Učitelj Tomislav Hmeljak 
Michele Pellegrini, Živa Bubnič, Mark Horvat Zadnik, Matija Viler,
Lapo Karbič, Adam Milenkovski, Noel Mislej, Matija Benčič Matić
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Morje,
obala,

sonce in sol.
Vinograd,

oljke,
burja in kamen.

Človek,
Istra,

temperament in ljubezen … 
glasba in dom.

Izola je Istra in vse, kar Istro pooseblja, lahko najdemo v tem prikupnem kraju. Na 
majhnem otočku so si ribiške družine ustvarile svoj svet v malem. Tu so imeli vse, 
kar so potrebovali za življenje in kar jih je iz dneva v dan navdihovalo.

Vse to se opazi in občuti še danes, ko se kot Neizolan sprehodiš skozi mesto, ki te 
vedno očara s svojimi prepredenimi ulicami. Ko stopiš v Besenghijevo palačo, se po 
belem marmornem stopnišču povzpneš v prvo nadstropje in vsakič znova omam-
ljeno obstaneš s široko razprtimi očmi pred ekstatično lepoto Besenghijeve dvora-
ne.

Trenutki, ko se lahko prepustimo, da lepota s svojo magično močjo subtilno, a hkrati 
mogočno prodre v notranjo pokrajino naše psihe na povsem svoj, za razum pogosto 
nedojemljiv način. Trenutki popolnosti, ki očarajo in začarajo, da pozabimo na vso 
sivino vsakodnevnega življenja. Zato je umetnost! … Zato je glasba! … Zato je glasbe-
na šola v Besenghijevi palači naš dom!

Andrej Makor, 
učitelj petja
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Leo Maj Kokol, učitelj Andrej Makor,                                                                                            
Lucija Iskra, Andreja Miknić, Neža Železnik.
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Jazz band Glasbene šole Izola je nastal v šolskem letu 2000/2001. 
Sama ideja o ustanovitvi Jazz banda se je rodila po zelo obiskanem 
jazz seminarju, ki je potekal spomladi 2000 na Glasbeni šoli Koper 
pod vodstvom Boštjana Andrejca, sicer učitelja kitare na Glasbeni 
šoli Izola. Skupina je pod njegovim vodstvom delovala do šolske-
ga leta 2008/09, ko je vodenje zaradi odhoda na porodniški dopust 
prevzel Samo Turk, eden izmed dolgoletnih članov Jazz banda.

Skupina se je seznanjala z osnovami jazz improvizacije in spoznava-
la jazz standarde skozi celotno zgodovino jazza do današnjih, mo-
dernejših zvrsti, kot so jazz-rock, funk, fusion in tudi pop glasba z 
elementi jazza. Skupina je redno nastopala, se izpopolnjevala na jazz 
seminarjih ter sodelovala z glasbeno ustvarjalnico pod vodstvom 
Mirjane Gvozdenac, s katero so ustvarili glasbeno pravljico Zverja-
sec ... Leta 2006 je prišlo do sodelovanja dveh jazz skupin, in sicer iz 
Glasbene šole Izola in Nova Gorica. Obe skupini sta nastopili seveda 
v obeh krajih.

Mnogi člani Jazz banda so bili tudi nekateri današnji učitelji na 
Glasbeni šoli Koper, takrat še učenci te šole:  
Matej Bonin, Samo Turk, Mitja Bobič, Erika Dujc (Arko) ...

Jazz band je deloval pod vodstvom Sama Turka še do leta 2016.
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Harmonika
Fisarmonica

pp

*
4x ponovi/4x ripeti

Come la marcia, tremendamente

q = 80

 leva roka/mano sinistra

FB/M III

p sub.pp p mf sub.p
mp

**
ponovi 3x /ripeti 3x 

*

p 
p

**

Strašljive lovke hobotnice Kraken se ovijajo okoli ladje/ I tentacoli del polipo Kraken avvolgono il vascello

**

*

**

** Un po' più mosso
q = 88

*=igraj gumbke (tipke) ali base brez zvoka/*=solo i  bottoni (tasti) opp. bassi senza suono; **= s prsti desne roke tolci po plastiki/
**=colpisci la plastica con le dita di mano destra ;  ***=tresi meh z nogo/ ***=trema il mantice con la gamba; ****= z nogo udari po tleh/
****= con il piede colpisci il pavimento

*** p




Mirjana Gvozdenac

19. Joj, hobotnica Kraken napada!  
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NOTNI ZAPISI

Žabji zajtrk z orkestrom 

za otroški pevski zbor in manjši orkester

BESEDILO: MARKO MARGON 
GLASBA:  ANDREJ MAKOR

Clarinet in Bb

Flute

Vibraphone

Viola

Violin

Violoncello

Xylophone

Orkester

za notni zapis skenirajte QR KODO
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Dr. Rok Palčič je pri petih leti pričel 
s poukom klavirja na Glasbeni šoli Izola. Od 
samega začetka mu je glasba predstavljala ve-
liko več kot samo hobi in kmalu mu je postalo 
jasno, da bo (p)ostala temeljni del njegovega 
življenja.

Akademska pot ga je vodila po celem svetu, 
od rojstnega kraja do Združenih držav Ameri-
ke, kjer trenutno tudi živi in ustvarja. Veščine 
in znanje je pridobival pri uglednih umetni-
kih in strokovnjakih na priznanih ustanovah. 
Tekom študija so ga podpirali Darinka Jug, 
Sijavuš Gadžijev, Pavel Gililov, Chia Chou, 
Kevin Orr in Larissa Dedova, udeležil pa se je 
tudi številnih mojstrskih tečajev, med ostali-
mi Alda Ciccolinija, Deniz Galenbe, Ronalda 
Prölla, Kolje Lessinga in Jeremyja Denka. Pot 
ga je vodila od sosednjega Kopra in domače 
prestolnice, kjer je zaključil osnovno in sre-
dnje izobraževanje, preko Kölna in Gradca do 
floridske univerze University of Florida, kjer 
je dokončal dodiplomski študij in dva magi-
sterija. Študij je zaključil z doktoratom v ZDA 
na univerzi University of Maryland. Doktor-
sko delo je namenil odkrivanju klavirskih del 
pozabljenih skladateljev, predvsem francoske 
skladateljice Mel Bonis, katere 45 del je kot 
celotno zbirko krstno posnel v sodelovanju s 
slovensko RTV.

Rok je aktiven kot solist, komorni glasbenik, 
pedagog, organizator kulturno-izobraževal-
nih prireditev in podjetnik. Njegov repertoar 
obsega dela od baročnih do živečih skladate-
ljev, tako predstavnikov kanona glasbene li-
terature kot tudi tistih manj zastopanih ali še 
neuveljavljenih. En primer je ravnokar izdan 
posnetek sonate Sonata (After Beethoven), 
delo ameriškega skladatelja Paula Richardsa. 
Na domačih in tujih odrih se redno predsta-
vlja z mednarodno priznanimi glasbeniki, kot 
so Koryun Asatryan, Žiga Brank, Ida Bieler, 
Ofer Canetti, Dudu Carmel, Nora Romanoff-
-Schwarzberg, Steven Thomas, Benjamin Zi-
ervogel in Andrej Žust.

Kljub temu, da ga je življenjska pot zanesla 
daleč stran od rodne domovine, se vanjo z 
veseljem redno vrača. Od leta 2011, ko je roj-
stnem kraju ustanovil Kulturno umetniško 
društvo Ars Haliaeti, so se v Besenghijevi pa-
lači mudili tako uveljavljeni kot tudi nadobu-
dni umetniki iz celega sveta. Poleg podpore 
lokalnih ustanov, predvsem Glasbene šole 
Koper in njenega ravnatelja Iztoka Babnika, 
je tesna sodelovanja sklenil tudi s tujimi orga-
nizacijami, nazadnje z Združenjem komorne 
glasbe züriških univerz. Obenem pa tesno 
sodeluje tudi s slovenskimi založbami, pred-
vsem z ZKP-jem, s katerim je v preteklih treh 
letih posnel poleg omenjenega opusa klavir-
skih del skladateljice Mel Bonis tudi tri Sona-
te za violino in klavir Johannesa Brahmsa.

Kljub koncertni in organizacijski 
dejavnosti pa Rok posveča ve-
čino svojega časa vzgoji. Pe-
dagoške izkušnje, ki jih je 
pridobil v Evropi, uspešno 
izpopolnjuje in deli tudi 
v ZDA. Po zaključenem 
magisteriju na Floridi je 
na isti univerzi dve leti de-
loval kot profesor klavirja in 
komorne glasbe. Po premoru, ki 
ga je namenil doktorskemu študiju, pa 
je ustanovil podjetji Chevy Chase Music in 
Music School 21, namenjeni tako izobraževa-
nju učencev vseh starosti in nivojev kot tudi 
razvoju priročnikov in aplikacij za izobraže-
valne ustanove. En primer je interaktivni pri-
ročnik solfeggia, namenjen študentom, asi-
stentom in profesorjem univerze University 
of Maryland.
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Poznate tisti skrivnosten vonj starodavnih palač, 
ki prežema hladne, kamnite stene, navdaja s spo-
štovanjem in prebuja otroško domišljijo? Bil je to 
čarobni kotiček mojega otroštva, v katerem sem 
živela pravljico. Bila sem dvorna dama v plesni 
dvorani, spletična na balkonu, prestrašena dekli-
ca ob pogledu na stare, škripajoče lesene stopni-
ce, ki so vodile nekam gor, v prepovedan svet ... Iz 
vseh prostorov so odzvanjali barviti zvoki glasbe, 
otroški glasovi - bila sem doma.

Moja prva učiteljica klavirja, gospa Marta Hor-
vat, me je s svojo izrazito muzikalnostjo potegni-
la v svet, iz katerega nisem več izstopila. Po šestih 
letih me je ambiciozno in dokončno usmerila 
na glasbeno pot učiteljica Darinka Jug, ki me je 
spodbujala tudi kot pevko.   

Kot bi po obetavni uverturi nastopila nerazumlji-
va pavza, obetajoča novo, bolj zrelo ek-

spanzijo muzikalnega občutenja. 
Ta glasbeni premor je pomenil 

študij besedne umetnosti. Di-
plomirala sem na Filozofski fa-
kulteti v Ljubljani – programa 
Slovenski jezik in književnost 

ter Etnologija. Na tem podro-
čju sem delala kot lektorica in se 

podpisala na več kot 200 knjižnih 
enot leposlovne, poljudno-znanstvene 

in strokovne literature.

Ob koncu humanističnega študija sem vedela, da 
je prišel pravi čas za glasbeno avanturo. Vpisala 
sem se na Srednjo glasbeno in baletno šolo v Lju-
bljani na oddelek Petje pri priznani in vrhunski 
slovenski sopranistki Ireni Baar. Sledil je študij 
petja na Akademiji za glasbo v Ljubljani pri prof. 
Evi Novšak Hovška in kasneje pri Prof. Ireni Baar, 
kjer sem z odliko diplomirala.

Sledilo je dolgo obdobje ustvarjanja, koncertira-
nja, garanja, samopotrjevanja in čistega užitka. 
Vrstice, ki sledijo, so suhoparne, ampak se spodo-
bi, da ima besedilo težo, kajne? Vsaka pa je bila 
zame pomembna, polna predanosti, ljubezni do 
učencev in glasbe, vsaka me je pomaknila naprej, 
bogatejšo za izkušnjo.

Po študiju najprej solistično koncertiranje v 
Slovenski filharmoniji na Večeru opernih arij in 

ansamblov, vrsta sodelovanj na kulturnih prire-
ditvah ter nekaj samostojnih recitalov.

Moje pedagoško in strokovno delo je bilo zelo 
raznoliko: pretežno poučevanje na GŠ Koper in 
umetniški gimnaziji, nekaj let pa tudi predava-
nje predmeta Vokalna tehnika na Akademiji za 
glasbo v Ljubljani, individualno in skupinsko 
poučevanje pevske tehnike v vrsti priznanih pev-
skih zborov ter javno predavanje za zborovodje v 
organizaciji SRS za kulturne dejavnosti.

Moji učenci in dijaki so nastopali na številnih pri-
reditvah, kulturnih dnevih, festivalih, srečanjih, 
v glasbeni igri Figov top ob 50. obletnici GŠ Izola 
ter kot vokalisti v orkestrih. Mnogi so želi uspehe 
na regijskih, državnih in mednarodnih tekmova-
njih, dosegali visoke plakete in posebne nagrade, 
tudi za doseženo maksimalno število točk. Danes 
so to profesorji petja, dirigenti, skladatelji, solisti 
v ljubljanski operi pa tudi znani pevci zabavne 
glasbe.

Mimogrede sem organizirala kak pevski semi-
nar, pela in tekmovala v zborih Obala in Ave, de-
lila ocene v žirijah Temsig-a, tudi kot predsednica 
na državnem tekmovanju, aktivno sodelovala v 
DSPP ter nekaj let vodila pevski aktiv ZPGŠ.

Seveda pa si za največji uspeh štejem, da sem 
vzgojila dva čudovita sinova ob veliki podpori 
svoje družine.

Še vedno sem tu, še vedno imam rada svoje na-
dobudne pevce. Z njimi sem mlada in skupaj raz-
iskujemo vso barvitost vokalne glasbe. In ko se iz 
peklenske poletne vročine umaknem med hladne 
zidove Besenghijeve palače, še vedno začutim ča-
robnost, slišim znane zvoke, otroški smeh in vo-
njam tisti čas ... moj čas.

                                                                       Tanja Grlica

Od leve: T. Grlica 
s svojimi prvo-
nagrajenci A. 
Makorjem, Š. Sti-
pančević (Grassel-
li) in G. Ravnikom, 
TEMSIG Izola, 
februarja 2010
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Rajmund Hrovat (1916 – 1999), trompetist, 
akordeonist in dolgoletni glasbeni pedagog, 
prizadevnež, ki je kot ravnatelj med letoma 
1954 in 1958 postavil na noge izolsko glasbeno 
šolo. Rojen na Dolenjskem je po svojem tri-
najstem letu petintrideset let preživel v Za-
grebu in po štiriletni izolski izkušnji živel na 
Reki (Rijeka) do svojega zadnjega dne.  

Poleti leta 1954 smo se kot štiričlanska dru-
žina iz Zagreba preselili v Izolo, kjer je oče 
Rajmund prevzel mesto ravnatelja glasbene 
šole, mati Nada pa kot inženirka agronomije 
primerno delovno mesto v takratni tovarni 
prehrambnih proizvodov še pod imenom 

Arrigoni. Z mlajšim bratom Stanislavom 
sva obiskovala osnovno šolo in se 

obenem v glasbeni šoli učila 
igranja klavirja in violine.

Moj oče, Rajmund Hrovat, se 
je nemudoma zelo resno in 
zavzeto lotil organizacijskih 
del v nedolgo prej vzpostav-

ljeni ustanovi, poskrbel za ka-
kovostni predavateljski kader, 

sam pa je tudi zelo uspešno pouče-
val teorijo in sofeggio ter igranje klavirja. Zelo 
hitro je uspel pridobiti sredstva za obogatitev 
šolskega inventarja s koncertnim klavirjem 
znamke Schimmel, ki je bil dobrodošla nalož-
ba, saj so ob njem učenci pridobivali čudovite 
nove izkušnje na šolskih nastopih, privabljal 
pa je tudi nekatere priznane umetnike, ki so s 
svojimi koncerti izolski publiki odpirali nova 
glasbena obzorja.

Poleg tega je v tistem času kot koncertni 
akordeonist (»harmonikar«) snemal za Radio 
Koper/Capodistria in Slovenski program Ra-
dia Trst (RAI 1 – Trieste). Tukaj velja omeniti, 
da je pred tem, v njegovih zagrebških časih, 
snemal za Radio Zagreb in takratno glavno 
jugoslovansko diskografsko hišo Jugoton. V 

Izoli je poleg omenjenih dejavnosti vodil tudi 
mešani pevski zbor Circolo Italiano, v kate-
rem je kot fantič prepeval tudi pozneje uve-
ljavljeni slovenski tenorist Jurij Reja, s kate-
rim sem po mnogih letih sodeloval na odrskih 
deskah ljubljanske Opere, podpirajoč njegovo 
vlogo z mojim igranjem na mandolino (in me 
je preprosto imel za Izolana).

Sam pa sem tudi ponosen na tisto rosno ob-
dobje moje mladosti v srcu za vedno prija-
zno prirasli Izoli, ko sem ob krasnih učiteljih 
spoznaval in odkrival skrivnosti življenja, 
ob glasbenem udejstvovanju pa napisal tudi 
prvo skladbico (za kljunasto flavto, violino 
in klavir). Danes, po dolgoletni karieri violi-
nista v Simfoničnem orkestru RTV Slovenija 
in udejstvovanju tudi s številnimi drugimi 
glasbili, se posvečam predvsem raznovrstne-
mu koncertnemu igranju klasične glasbe na 
ustni harmoniki (zlasti pogosto in učinkovito 
v ustno-harmonikarskem Sorarmonica Duu 
s Simono Perme), prav tako pa ne opuščam 
skladateljske dejavnosti, ki zajema tako so-
listične kot različne komorne, zborovske in 
orkestralne skladbe. Za vse to pa gre najprej 
zasluga mojemu očetu, Rajmundu Hrovatu, ki 
me je že pri petih letih tudi pedagoško, prek 
harmonike, vpeljal v čarobni svet glasbe. A za 
tovrstne zasluge mu je hvaležnih še nešteto 
drugih njegovih učencev! Tudi izolskih!

Vladimir Hrovat
nekdanji učenec violine 

O OČETU RAJMUNDU  
V ČASU NJEGOVEGA RAVNATELJEVANJA V GLASBENI ŠOLI IZOLA
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Ko sem bila mlajša, sem se odločala, ali naj se vpišem v glasbeno 
šolo ... Nisem vedela, kaj me čaka, a sem si vseeno izbrala 
klavir. Tako sem začela svojo glasbeno pot in še danes stopam 
po njej. 
Skozi leta sem se naučila veliko veliko stvari, a ni bilo vedno 
lahko. Imela sem nastope in tremo pred njimi, ki pa sem jo 
postopoma premagovala. Odšla sem tudi na razne nastope v 
druga mesta in se udeleževala pomembnih prireditev, kot je tudi 
epta, ob kateri sem se izredno zabavala. Zanimiva izkušnja je 
bilo tudi snemanje za Radio Koper, kjer sem se tudi naučila 
veliko novega.
Zadnja leta je stvari otežil virus, s katerim smo se spopadali in 
nas je še nedavno prisilil v karanteno, kjer smo se morali znajti 
in jo prebroditi tako, kot smo znali, tudi kar se tiče pouka glasbe. 
To leto pa je bilo vse veliko bolj enostavno, saj smo bili večinoma 
spet vsi v šoli.
Ugotovila sem, da me je glasbena šola izoblikovala kot človeka 
in me pripravila na izzive, na katere mnogi vrstniki ne bodo 
pripravljeni, saj jih niso okusili na lastni koži, kakor nekateri, 
ki hodimo v glasbeno šolo. Čeprav zaradi obiskovanja glasbene 
šole nimam toliko prostega časa, mislim, da je bilo vredno truda. 
Z vsakim dnem sem bolj v svetu glasbe. Pridobila sem glasbene 
osnove, ki me bodo vodile naprej, in nanje sem zelo ponosna.

Tina Turk 
učenka klavirja Vesne Zuppin
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Z glasbeno šolo sem začela pri šestih letih ter jo letos, pri šestnajstih, 
zaključujem. Začela sem v glasbeni pripravnici, ki ti da dober 
zagon in uvod v spoznavanje inštrumenta in glasbe. Dneva, ko 
sem se odločila za igranje pozavne, se še danes dobro spomnim. 
Med predstavitvijo številnih trobil, ki jih poučujejo v Glasbeni 
šoli Izola, je bila predstavljena tudi pozavna. Tisti dan sem 
se zelo hitro odločila, da bo to moj inštrument, ter se tega tudi 
držala. Po osmih letih pozavne sem se odločila še za dve leti 
spoznati evfonij in svoje odločitve ne bi nikoli spremenila, saj 
sem spoznala dva zanimiva in lepa inštrumenta, ki mi pred tem 
nista bila tako dobro znana kot drugi. Z njima sem pridobila 
izkušnje, ki bodo ostale z menoj celo življenje. 

Imela sem tudi priložnost spoznati pozavno ne le iz vidika 
učenega inštrumenta pri pouku, ampak tudi kot del orkestra, kar 
mi je dalo popolnoma novo perspektivo nanjo in še večje veselje 
do igranja.

Zala Francé
učenka pozavne in evfonija



V glasbeni šoli se imam 
zelo lepo in jo vedno rada 
obiskujem. Super je, če se 
ujameš s svojim učiteljem. 

Vsi v glasbeni šoli 
so zelo prijazni.    

Eva Julija Pacek 
učenka violine 

pri Sonji Horvat

Kim Uroševič
učenka Bojana Kureta

V glasbeni šoli uživam,
ker imam nove prijateljice.

Naša učiteljica Kristina nas 
pri pouku o glasbi 

uči polno novih not in ritmov,
pri pevskem zboru pa pojemo 

zelo veliko lepih pesmi.
Letos sem tudi igrala v 

kitarskem orkestru in mi je bilo
zelo všeč, da nas je nastopalo 

veliko v skupini.
Naj naj najjjjjjjjjjboljjjj pa mi je 

všeč igrati kitaro v duetu 
z mojim učiteljem Bojanom. 
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Glasbena šola mi je zelo všeč. 
V njej se učim violino. 

Učiteljica mi je zelo všeč, 
ker je prijazna in 
me veliko nauči.      

Erazem Lev Pacek
učenec violine pri 

Sonji Horvat

Marija Iličić
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S ponosom in z zadovoljstvom vas vabimo na Slavnostni koncert ob 70-letnici Glasbene šole Izola.Koncert bo v četrtek, 17. novembra 2022, ob 19. uri v Kulturnem domu Izola.

In occasione della celebrazione del 70° anniversario della Scuola di musica Isola, abbiamo il piacere e l'onore di invitarvi al Concerto di gala che avrà luogo giovedì, 17 novembre 2022 alle ore 19, presso la Casa della cultura Isola.
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Spoštovani / Egregi
Glasbena šola Koper
Scuola di musica Capodistria

Glasbena 
šola Izola 

70 let

14. Ljudska (prir. M.Gvozdenac): Viloa de Piran

 Ljudska (prir. M. Gvozdenac): Tarantella Napoletana 

 Kvartet JEST

 Harmonike: Sara Arban, Erin Kočevar, Jan Petrucci

 Bas klarinet: Timotej Kirn

  Mentor: Mirjana Gvozdenac

15. W. A. Mozart: Sull'aria (duet iz opere Figarova svatba) 

 Andreja Miknić, petje, 6.r.

 Neža Železnik, petje, 4.r.

  Pri klavirju: Nelfi Paliska

  Mentor: Andrej Makor

Otroški pevski zbor Glasbene šole Koper 

in podružnice Izola v sestavi:

Arko Eli, Baruca Vita, Beroš Lucija, Birsa Jurij, Budisha Sofija, Cerovac Tia, 

Curk Sofija, Debevec Grižon Neja, De Faveri Pija, De Faveri Urška, 

Frank Neža, Frantar Rene, Grižonič Eva, Grosek Julian, Japelj David, 

Japelj Zarja, Jenko Veronika, Jerman Marna, Kabaš Amanda, Kleva Mija, 

Kobal Lana, Korošec Kim, Kozelskaya Adelina, Krmec Mei, Maršič Nea, 

Martynenko Ekaterina, Mislej Noel, Pacek Ema Lucija, Pacek Erazem Lev, 

Pacek Eva Julija, Pellegrini Annamarina, Peroša Gregor, Pišlar Vita, 

Podoš Valenna, Pucer Demetra, Rosseo Blanka, Sardoč Maja, 

Selmeczi Maja Boróka, Šuber Maraspin Gaber, Uroševič Kim, Velikanje Zoja, 

Viler Kim

Četrtek, 17. novembra 2022, ob 19.00 uri

giovedì, 17. novembre 2022, alle ore 19.00

Glasbena šola Koper

Scuola di musica Capodistria

70 let Glasbene šole Izola / 70 anni della Scuola di musica Isola.

Koncert ob 70-letnici 

glasbenega šolstva 

v Izoli

Kulturni dom izolaKulturni dom izola

Koncert ob 70-letnici 

glasbenega šolstva 

v Izoli
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70 LET POUČEVANJA GLASBE V IZOLI

Leto 2022/2023  |  28.12.2022  
IZOLA - RADIO KOPER

Glasbena šola Izola je s koncertom v kulturnem domu, ki je na odru povezal 
več kot 30 nastopajočih, obeležila 70. obletnico delovanja. Čeprav je o prvih 
letih malo pisnih virov, ti z zanesljivostjo pričajo o začetkih delovanja šole 
leta 1952.

Tako kot številne druge glasbene šole po Sloveniji je tudi izolska svoja vrata 
odprla po drugi svetovni vojni. Nekaj časa je delovala samostojno, danes je, 
kot piranska, podružnica koprske. Podatek iz šolskega leta 1968/69 kaže, da 
je bilo takrat vpisanih 77 učencev. Največ jih je obiskovalo pouk klavirja in 
harmonike. Zanimanje pa je bilo tudi za klarinet, violino in trobento ter ne-
katera druga trobila. V začetku jih je bilo pet, danes pa v Glasbeni šoli Izola 
poučuje 17 učiteljev. V tem šolskem letu jo obiskuje 175 učencev pri individu-
alnem pouku ter 22 otrok, ki obiskujejo glasbeno pripravnico in predšolsko 
glasbeno vzgojo. Zanimanje za vpis je zelo dobro, pravi ravnatelj Iztok Bab-
nik: „Kot vedno poudarjamo, je tukaj zadaj strokovno delo naših učiteljev, ki 
se stalno izobražujejo, tako da lahko izolskim otrokom ponudijo kar največ.“

Učenke in učenci skupaj z učitelji pomembno soustvarjajo kulturni utrip 
mesta, saj pogosto nastopajo na številnih dogodkih. Vključeni so v kulturna 
društva na visoki umetniški ravni, kot so Pihalni orkester Izola, 3 Big Band 
Orchestra, Moški pevski zbor, Vokalna skupina Tamariska in drugi. Razvoju 
in širjenju programov pa ne sledi problematika prostorov. Glasbena šola vse 
od začetka deluje v Besenghijevi palači, a tamkajšnje prostore so prerasli, 
pravi ravnatelj: „Tu vidim en preskok, ki bi ga morali narediti z nekimi novi-
mi, primernejšimi prostori. Želim si, da bi bilo malo več posluha za glasbeno 
šolo. Poučujemo umetnost, tudi na individualni ravni. Poleg tega pa otro-
kom dajemo tudi neko osebno noto, neko lepo življenjsko popotnico.“

Izolska glasbena šola je v času svojega pedagoškega procesa vzgojila kar 
nekaj glasbenikov, ki so prepoznavni v širšem okolju. Med njimi so Renato 
Chicco, Dejan Glamočak, Matej Bonin, Rok Palčič, Benjamin Izmajlov, Nata-
ša Kerševan in mnogi drugi.

Mateja Brežan
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Otroški zbor (z leve proti 
desni), 1.vrsta: Matija 
Sardoč, Ema Lucija Pacek, 
Erazem Lev Pacek, Veronika 
Jenko, Rene Frantar, Kim 
Korošec, Vita Baruca, Jurij 
Birsa, Gregor Peroša, Mei 
Krmec, Kim Uroševič, Noel 
Mislej, Vita Pišlar 

2. vrsta: Amanda Kabaš, Lucija 
Beroš, Zarja Japelj, Neja Debevec 
Grižon, Martina Jerman, 
Sofija Curk, Eva Grižonič, 
Eva Julija Pacek, Neža Frank, 
Sofija Budisha, Urška De 
Faveri, Ekateryna Martynenko, 
Valentina Podoš, Blanka 
Rossetto

orkester: Vesna Zuppin, klavir, Tom 
Hmeljak, tolkala, Linda Rossetto, 
flavta, Aljoša Kitić, klarinet, 
Maia Donato, kontrabas, Elizaveta 
Ilienko, Katja Dadič, Nika Gačnik, 
Lucija Jerman, Ajda Ivančič, Sonja 
Horvat, Veronika Dujmovič, violine, 
Hana Požrl, violončelo, Tadeja 
Kralj, harfa
dirigira: Kristina Babič

Katja Dadič , Nika Gačnik, Lusija Jerman, Veronika 
Dujmović, Sara Uršič, Lara Čuk, Ajda Ivančič, Sonja 
Horvat, Elizaveta Ilienkoo, Eva Julija Pacek, mentor 
Sonja Horvat, klavirska spremljava Neva Klanjšček

Alexander Hajdin, mentor Antonije Hajdin
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Glasbena pravljica Debela repa 2022 GP

Tina Turk, mentor Vesna Zuppin Neža železnik, Andreja Miknić, mentor Andrej 
Makor, klavirska spremljava Nelfi Paliska

Sara Arban, Erin Kočevar,Jan Petrucci 
mentor Mirjana Gvozdenac

Nicola Štule

Sara Arban, 
mentor 
Mirjana 
Gvozdenac (1)

Leo Petrucci, mentor Mirko OrlačDane Kljun, mentor Mirko Orlač
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ZBORNIK

podružnica 
Izola

1952 · 2022
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